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V návale dennodenných starostí veľmi rýchlo ubieha čas. Zvlášť, keď sa
snažíme niečo urýchliť, aby sme stihli požadovaný termín a do toho nám
prichádzajú rôzne komplikácie, ktoré splnenie určitej úlohy a predsavzatia
komplikujú. A ani som sa nenazdal a napĺňa sa čas i môjho 24−ročného
pôsobenia na čele našej obce, počas ktorého som sa snažil venovať všetko
svoje úsilie v prospech Kálnice. Nie je to ľahké odísť z aktívneho spoločen−
ského diania a ešte mnohé nezrealizované nápady zanechať na rozhodnutí,
posudzovaní a iniciatíve nastupujúceho ďalšieho vedenia obce. Veď pozícia
starostu obce má nielen zodpovednosť, ale predovšetkým mu dáva mož−

nosť, lepšie ako iným, tvoriť a presadzovať svoje myšlienky do dennodenné−
ho života obce. Nie je to bežné zamestnanie, ale je to predovšetkým posla−
nie, ktorému sa človek musí oddať celý, bez ohľadu na pracovný čas, ak
chce dosiahnuť požadovaný výsledok, musí preň strhnúť i ostatných spolu−
pracovníkov a prínos, ktorí občania zhodnotia často až s odstupom času. A
tak prišiel i čas zhodnotiť splnenie cieľov, ktoré sme si dali s poslancami OcZ
na začiatku súčasného volebného obdobia pre rok 2007 a roky nasledujúce
a ktoré boli publikované v obnovenom vydaní Kálnických ozvien č. 1/2007.
Tieto sú zverejnené i na web−stránke obce, kde sa prihováram k Vám,
vážení spoluobčania, s mottom od Jána Kollára, významného slovanofila i
básnika z mojej rodnej obce Mošovce a ktorým som sa riadil celý môj život:

Ne z mutného oka, z ruky pilné nadeje kvitne
a tak i zlé múže se státi ešte dobrým!
V úvodných slovách, na začiatku príhovoru volebného obdobia, sme si

predovšetkým dali za cieľ zlepšiť informovanosť občanov o dianí i o problé−
moch v obci.

K tomu sme začali za pomoci p. Kippel a neskoršie Mgr. Badžgoňovej
znovu vydávať Kálnické ozveny, ktoré distribuujeme do každej rodiny zdarma
a vytvorila sa i internetová stránka obce. Na tejto stránke webmastri Miro−

slav Bušo a Martin Markech operatívne zverejňujú i tvoria informácie, kto−
rých kvalita a dochvíľnosť bola v r. 2008 ocenená i krásnym 3. miestom v
celoslovenskej súťaži „Zlatý erb“ o najlepšiu www.stránku (foto č.1). Ob−
sažné a kvalitné zápisy z rokovania obecného zastupiteľstva, z ktorých
je dopodrobna zrejmé, o čom sa na obecných zastupiteľstvách rokovalo,

vyhotovuje náš najskúsenejší a dlhoročný poslanec Dušan Filip. Tvoria
podrobnú evidenciu diania a riešenia problémov v obci. Vzájomným previa−
zaním uvedených informácií, doplnených i na úradnej tabuli obce, záujem−
covia dostávajú komplexnú informáciu, čím tento náročný cieľ bol úspešne
splnený. V budúcnosti by bolo možné ešte informácie doplniť i televíznym
vysielaním prostredníctvom káblovej televízie, k čomu sú už inštaláciou
optických rozvodov po obci vytvorené potrebné predpoklady.

V investičnej výstavbe sme sa predovšetkým zamerali na zabezpeče−
nie projektovej dokumentácie Spoločnej kanalizácie Kálnica−Kočovce−Nová
Ves nad Váhom−Hôrka nad Váhom do spoločnej čističky pri odpočívadle v
Hrádku. Uvedený projekt bol v rámci Slovenska vyhodnotený ako jeden z
najlepších a z časti sa naň podarilo získať i potrebné financie. Výsledkom i
nášho snaženia bolo zrealizovanie výstavby kanalizácie, vrátane prípojok
po hranice pozemkov v obciach Hôrka nad Váhom, Nová Ves nad Váhom,
Kočovce s miestnou časťou Rakoľuby, čím sa vytvorili i predpoklady na
pripojenie Kálnice do kanalizačnej sústavy na konci Rakoľub. Nie našou
vinou, ale v záujme jeho realizácie, po zmene dotačných podmienok, Kálnica
z tohto projektu dočasne vypadla. Príčinou, ktorú je ťažko i ľuďom vysvetliť
je to, že jednou z podmienok zaradenia obce do aglomerácie a priznania
dotácie z EÚ bolo bezprostredné spojenie katastrálnych území, čo sme
nespĺňali, lebo medzi Rakoľubami a Kálnicou je beckovské katastrálne úze−
mie. V pláne rozvoja vodovodov a kanalizácií Slovenskej republiky sa ale v

ďalšej etape s odkanalizovaním Kálnice už uvažuje. Bude preto potrebné
predĺžiť i právoplatnosť súčasného vodoprávneho povolenia o ďalšie 3 roky
a usilovať sa o získanie dotácie v sume cez 3,000.000 eur. (90 mil. Sk).

Popri tejto hlavnej úlohe sa podarilo projekčne pripraviť a aj zrealizovať
elektrifikáciu hornej časti Krajnej doliny s nákladom cez 200.000 eur (6,5
mil.Sk), na čo sme získali i potrebné finančné zdroje od ZEZ, čím sa atrak−
tívnosť doliny ešte podstatne zvýšila. Túto akciu pomohol zrealizovať i pre−
konať značné problémy s ňou spojené, žiaľ, t. č. už nebohý Ing. Jaroslav
Šimno.

Značný čas sme najskôr venovali príprave Plánu hospodárskeho a so−
ciálneho rozvoja nášho Mikroregiónu Beckov−Zelená Voda−Bezovec, po schvá−
lení ktorého v OcZ sme ho dopracovávali a bližšie špecifikovali na podmien−
ky našej obce. Je to komplexný dokument, v ktorom sú spracované nielen
rozbory súčasnej situácie po všetkých stránkach v našej obci, ale hlavne
sú v ňom vytýčené najdôležitejšie programové úlohy pre rozvoj obce do
budúcnosti. Spolu s územným plánom predstavuje základný otvorený roz−
vojový dokument obce.

Ako najdôležitejší faktor rozvoja obce je zvyšovanie počtu jej obyvateľov
cestou umožnenia realizovania individuálnej výstavby i výstavbou obecných
nájomných bytov. Bolo našou snahou umožniť vytvorenie nových staveb−
ných pozemkov v časti Podbulová naproti súčasnej zástavbe. I napriek
našej snahe sa nám nepodarilo vyriešiť získanie súhlasu dedičov po A.
Hubinovej, ktorých pozemok vytvorenie stavebných pozemkov v tejto časti
blokuje. V dôsledku toho dochádza k snahe a rozširovaniu bytovej zástavby
za ďaleko zložitejších podmienok do miest, kde nie je pripravená technická
infraštruktúra. V pripravovanom doplnku územného plánu sa s týmto váž−
nym problémom zaoberáme.

Počet obyvateľov je rozhodujúci i na prideľovanie finančných prostried−
kov štátu z podielových daní pre obec. Z toho dôvodu, aby nám mladí ľudia
neodchádzali z dediny, pripravili sme a už i realizujeme výstavbu nájomného
obecného bytového domu (foto č. 4, 5, 6), kde by prechodné ubytovanie
malo nájsť 8 rodín. Jeho výstavbu realizujeme za pomoci kombinácie dotácie

Vá�ení spoluobčania!
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štátu vo výške 93 978 eur a úveru zo ŠFRB. Veľkým a dlhodobým ťažko
riešiteľným problémom pri jej výstavbe je zamedzenie podmáčania tohto
územia z poškodených žúmp stávajúcich bytoviek, ktorý chceme riešiť vy−
budovaním menšej čističky odpadu v Sklepárovci.

Počet mladých ľudí priamo ovplyvňuje i počet detí, a tým i udržateľ−
nosť škôlky i školy, ktorých obsadenie v súčasnosti je na kritickej hra−
nici. Našou maximálnou snahou bolo udržať základnú školu i materskú
školu v prevádzke, a preto sme prikročili k ich zlúčeniu do jedného spo−
ločného právneho subjektu Základná škola s materskou školou, od kto−
rého očakávame ľahšie prekonávanie problémov a lepšiu udržateľnosť,
hlavne základnej školy. A v tejto súvislosti chcem poďakovať deťom a ich

učiteľkám za úspešnú reprezentáciu obce na Folklórnom festivale v Kri−
vosúd Bodovke, na Pohode i rôznych obecných slávnostiach. V rámci
svojich možností sme sa doposiaľ snažili napomáhať rozvoju i obnove
školy. Podarilo sa vymeniť a zatepliť strechu základnej školy a pripraviť
projekt zateplenia a rekonštrukcie materskej školy, na čo je vydané už i
stavebné povolenie.

Veľa práce sa odviedlo i pri úprave verejných priestranstiev, hlavne pri
revitalizácii miestneho parku, ktorý sme po úspešnej prestavbe pomenovali na
Park J. M. Hurbana (foto č.8). Postupne sa stáva i napriek niektorým skeptic−
kým pripomienkam miestom oddychu zvlášť mladých mamičiek. Po radikál−
nom zmladení a orezaní stromov dostal iný, ale priaznivejší vzhľad. Podobne
nový, upravený vzhľad získal i prerastený tujový plot cintorína (foto č. 10) a
kraj cintorína lemovaný novým betónovým plotom. Samozrejmosťou sa stáva
i požiadavka na triedenie cintorínskeho odpadu na upravenej asfaltovej vyvý−
šenej ploche cintorína. Digitalizáciou cintorínskych miest sa získal lepší pre−
hľad o pochovaných zosnulých, čo je možné odsledovať i na internete.

Zvyšovanie cien energií nás prinútilo zamyslieť sa nad ďalšími možnos−
ťami zníženia nákladov na ich čerpanie. Z toho dôvodu sme dali vypracovať
projekt na splynofikovanie ambulancie, ktorý sa hneď i zrealizoval. Dlhšiu
dobu sa pripravovali projekty na rekonštrukciu verejného osvetlenia, rekon−
štrukciu a zateplenie kultúrneho domu. Na uvedené akcie sa nám podarilo
získať i určité finančné prostriedky, predstavujúce čiastku 200.000 eur. (cez
6. mil. Sk) na verejné osvetlenie, čo sa v súčasnosti už realizuje a 407.711
eur (12,500.500 Sk) na rekonštrukciu a zateplenie kultúrneho domu. Záro−
veň zabezpečujeme i plynofikáciu KD s možnosťou diferencovaného využí−
vania i kúrenia v jednotlivých častiach KD. Uvedené akcie predstavujú i
spoluúčasť obce, ktorú musíme zabezpečiť z úverových zdrojov.

V tejto súvislosti je potrebné si uvedomiť, že najnáročnejšou bola potreba
opraviť a upraviť kultúrny dom, ktorý má už viac ako 30 rokov. Naliehavo si
vyžadoval nielen rozsiahlu opravu takmer všetkých inžinierskych sietí a
rozvodov, ale i stavebné úpravy umožňujúce jeho variabilnejšie využitie. Nie
všetko sa vzhľadom na finančné možnosti i reálnosť podarilo podľa návrhu
projektanta Ing. Jána Miklánka zrealizovať. Rekonštrukcia si vyžadovala i

mnohé práce naviac, ktoré nebolo možné vzhľadom na pravidlá financova−
nia projektu do rekonštrukcie zahrnúť a tieto sa riešili až počas prestavby za
výdatnej odbornej pomoci Ing. D. Bednárika vykonávajúceho stavebný do−
zor na stavbe. Faktom ale zostáva, že obec uvedenými úpravami získala
obnovený a krásny objekt na úrovni súčasných požiadaviek, ktorý by
v budúcnosti, bez finančnej podpory z fondov EÚ, už nedokázala zrealizo−
vať. Dôležitou a naliehavou úlohou v budúcnosti bude nájsť preň jeho efektív−
ne využitie v prospech obce a jej občanov.

V priebehu príprav výstavby bytovky i KD vznikla akútna potreba
presťahovania kaplnky rímskokatolíckej cirkvi (foto č.7) do iného vhodnej−
šieho priestoru, ktorý sa našiel v podobe bývalého klubu mládeže, ktorý
bol už dlhšiu dobu nevyužitý. Jeho odkúpením od obce za 650.000 Sk a
následnou náročnou stavebnou úpravou rímskokatolícka cirkev si vytvo−
rila dôstojný priestor na uspokojovanie svojich duševných potrieb.

Zároveň vznikla i požiadavka na opravu havarijného stavu strechy (foto
č. 2, 3) nad poštou a pohostinstvom, v objekte obce, ktorá sa v súčasnosti,
s nákladom cca 33.000 eur za spoluúčasti nájomcov, firmou Stavin Nové
Mesto nad Váhom, už i realizuje.

V tejto súvislosti je potrebné zdôrazniť, že realizácia týchto akcií si vyža−
dovala nielen určitú finančnú spoluúčasť obce, ale i dlhodobejšiu náročnú
projektovú prípravu, bez ktorej by nebolo možné ani získať potrebné finanč−
né prostriedky z rôznych dotačných fondov.

Uvedené náročné investičné akcie, až na rozostavanú bytovku, chce−
me ukončiť ešte do konca tohto roku. Žiaľ, situácia sa začína značne kom−
plikovať. V dôsledku podstatne nižšieho finančného prídelu z podielových
daní (cca o 50 000 eur, t. j. cca 1,5 mil. Sk) v tomto roku, ak chceme
dodržať investičný program a dokončenie začatých akcií, budeme musieť
čerpať i väčšie úverové zdroje, bez ktorých by ale uvedené akcie nebolo
možné zrealizovať.

V priebehu volebného obdobia rozvoj obce začala ovplyvňovať vznikajú−
ca hrozba ťažby uránu v pohorí Považského Inovca. Hrozby sa dotýkajú
hlavne Kálnice. Toto nebezpečie začalo spôsobovať paniku i u našich obča−
nov a malo negatívny dopad na ďalší chod obce i celého regiónu. Snahu o jej
odstránenie som pokladal za najdôležitejšiu úlohu, pred ktorú ma táto doba

postavila. Som nesmierne rád, že za pomoci GREENPEASE , Strany zele−
ných, úspešnej petičnej akcie i aktívnej činnosti Ing. J. Kišša, podarilo sa
získať podporu ZMOS−u, starostov i poslancov a dosiahnuť požadovanú
úpravu v geologickom a banskom zákone, ktorá posilňuje rozhodovaciu
právomoc obce. Naviac, naše požiadavky na zákaz ťažby uránu v Považ−
skom Inovci a jeho zameranie na cestovný ruch boli premietnuté i do Dopln−
ku územného plánu Trenčianskeho kraja i Doplnku územného plánu našej
obce, závažných dokumentov, ktoré sú t. č. v schvaľovacom konaní.

K rozvoju cestovného ruchu v našej obci mala napomôcť popri aktivitách
spoločnosti SKI−Centrum Kálnica i snaha o vybudovanie golfového ihriska a
jeho obslužných zariadení. Uvítali sme túto snahu, ktorá je t. č. v štádiu
projektovej prípravy, nakoľko táto investícia s nákladom cca 500 mil. Sk by
ešte viac zvýšila atraktivitu Kálnice, napomohla by k definitívnemu odstráne−
niu uránovej hrozby a poskytla by i viacej pracovných miest.

Závažnou problematikou, ktorej i OcZ venovalo značnú pozornosť,
bola realizácia a snaha o vylepšenie separovaného zberu a nakladania s
komunálnymi odpadmi. Žiaľ, konečný výsledok nedopadol dobre napriek
tomu, že už takmer 14 rokov sme sa snažili o zavedenie motivačného
separovaného zberu. Jeho vylepšenie, od žetónového k čipovému systé−
mu evidencie a zber mnohých zložiek odpadu, mal znížiť náklady na jeho
likvidáciu, a tým i šetriť peňaženky tých občanov, ktorí dôsledne separujú.
Občanom boli zdarma dané nové plastové zberové nádoby. Kríza v odby−
te vyseparovaných zložiek a hlavne plastov spôsobila, že Združenie obcí
pre separovaný zber Javorina Bezovec n. o. sa dostávalo čoraz do väč−
šej straty. Každý vyseparovaný kilogram túto stratu len zvyšoval. Chýbali
prostriedky na amortizáciu i nákup novej techniky a obce v rámci spolu−
účasti tento stav nemali z čoho ďalej, pri nízkych poplatkoch za odpad,
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dotovať. Takže správna rada dňa 25.2.2010 rozhodla združenie zrušiť,
techniku rozpredať, triediareň na PD Kálnica povýpovedi z družstva vy−
pratať, a tým i ukončiť jeho činnosť. Odvtedy každá obec začala si problém
riešiť samostatne. Naša obec sa priklonila k Novému Mestu nad Váhom,

ktoré sa snaží separáciu už plošne zaviezť a časť zberových prác si ešte
zabezpečovala s vlastnými prostriedkami svojpomocne, čo v budúcnosti
zrejme už nebude možné.

Popri týchto viac menej investičných akciách, obec zabezpečovala i
celý rad iných oblastí v rámci prenesených i originálnych kompetencií,
ako je sociálna, kultúrna, občianska, matričná i kontrolná činnosť. Naviac
zabezpečuje i celú vodohospodársku činnosť pre zabezpečenie kvalitnej
pitnej vody. Túto činnosť, spojenú s údržbou nielen vodohospodárskych
zariadení prostredníctvom p. Milana Krchnavého, ale i s riešením denno−
denných problémov v obci, zabezpečuje i s pracovníkmi na verejno−
prospešných službách a na prevádzke obce. Napomáha finančne i doto−
vať činnosť Telovýchovnej jednoty Zavažan, Dobrovoľného hasičského
zboru i Klubu dôchodcov pri OcÚ.

V sociálnej oblasti sme sa snažili, i napriek značným nákladom, udržať
ambulanciu praktického lekára v Kálnici a zabezpečiť prostredníctvom soci−
álnej komisie a sociálnej pracovníčky obce Mgr. Badžgoňovej i vyhľadávaciu
činnosť odkázaných osôb na sociálnu pomoc. Ich návštevy pri životných
jubileách umožňujú lepšie spoznanie problematiky starších ľudí. V súčas−
nosti je snaha starostov vytvoriť dôstojné a slušné miesto pre dožitie osa−
melých a starších ľudí v rámci nášho mikroregiónu v penzióne Horec v
Modrovej.

V kultúrnej oblasti, popri podujatiach v KD, sme podporovali finančne
vytvorenie a vydanie publikácií, ktoré sa dotýkajú i našej obce. Boli to knižky
od Milana Stanu Kálnické príbehy I, Veselá kronika a teraz pripravované
Kálnické príbehy II. (foto č.9). Podporili sme vydanie básní od Mgr. Pagáčo−
vej i p. Kataríny Hudecovej − autorky Piesne o Kálnici, vydanie Pamätnice

100 rokov ochotníckeho divadla v Kálnici od p. Štefana Šicka a zbierky
Zvyky, piesne a tradície spod Považského Inovca od Ing. Jána Lehockého
a nakoniec sme podporili i vydanie knihy o rodine Valovičovej (*). Do domov,
už po šiestykrát, dodávame bezplatne pekný stolový kalendár mikroregiónu,
v ktorom poukazujeme na zvláštnosti a históriu jednotlivých jeho obcí. V
spolupráci s bratmi Jelínkovcami sa vytvára archív fotografií zo života obce.
Oživila sa i pobočka Matice Slovenskej, ktorá sa v budúcnosti zameria na

šírenie kultúry v obci. Maj−
ster Bolebruch zhotovil slo−
vanský dvojkríž i pamätnú
tabuľu na Ostrom Vrchu.
Všetky tieto iniciatívy napo−
máhajú k dotváraniu národ−
ného povedomia a vzťahu
k obci.

V živej pamäti ostávajú
vydarené akcie našich or−
ganizácií, ako boli akcie k
80. výročiu TJ Zavažan s
nezabudnuteľným vstupom
družobnej obce Popovice i
s jej vláčikom a ženským
futbalom, akcie k výročiu
Dobrovoľného hasičského
zboru i chovateľské a po−
ľovnícke prehliadky a kon−
ferencie.

Záslužnú činnosť na
dobrej úrovni zabezpečujú
i členovia ZPOZ pri OcZ
Kálnica. Ako aktívny kolek−
tív sa zúčastňujú prehliadok
ZPOZ−u a úspešne pripra−
vili i v KD v Kálnici regio−
nálnu prehliadku smútoč−
ných obradov „Zložené
krídla“. Smútočné rozlúčky na pohreboch od každého zosnulého Ing. Borco−
vanovou i starostlivosť o cintorín sú na vysokej úrovni.

V týchto súvislostiach je potrebné si uvedomiť, že tieto problémy so
zabezpečovaním uvedených aktivít sú dennodennou náplňou pracovníčok
obecného úradu, starostu i obecného zastupiteľstva.

Je veľmi dôležité, aby starosta, ako štatutár obce, cítil nielen podporu
občanov, ale i podporu poslancov v zastupiteľstve a pracovníkov úradu.
Vraví sa, že každý, kto robí, urobí aj chyby. Treba si ich riadne vykonzulto−
vať a snažiť sa z nich poučiť. Ako starosta som sa snažil, aby poslanci mali
o dianí v obci i o prejednávanej problematike dostatočnú informáciu, čo sa
prejavilo i v takmer mesačnej intenzite zasadnutí OcZ. Všetky dôležité zá−
mery boli na zastupiteľstvách prerokovávané a informácia o nich daná do
zápisu i na internetovú stránku obce. Problematika sa riešila na 31 riadnych
a 7 mimoriadnych zastupiteľstvách s účasťou poslancov cca 90 %. Takmer
na všetkých bola aktívne prítomná i p. E. Krchnavá − hlavná kontrolórka
obce, dohliadajúca na regulérnosť jednania.

VÁŽENÍ SPOLUOBČANIA!
Nedá sa zhodnotiť všetko v tomto príhovore. Chcem sa ale predovšetkým

poďakovať všetkým za dlhoročnú podporu a pomoc, ktorú ste obci i mne
poskytovali. Zvlášť sa chcem poďakovať už dlhoročným, skúseným pracov−
níčkam obecného úradu Blaženke Šickovej a Ľubke Záhumenskej i Duša−
novi Filipovi za obetavú prácu.

Zanedlho pristúpime k volebným urnám, aby sme si vyvolili na ďalšie
volebné obdobie poslancov i nového starostu obce. Želám novozvoleným
poslancom i starostovi úspešné volebné obdobie a na jeho konci pocit z
dobre vykonanej práce. Ja osobne, ak o to budem požiadaný, ešte rád
prispejem k rozvoju našej obce. Ešte raz všetkým občanom za doposiaľ
vykonanú prácu úprimne ďakujem a želám pokojné prežitie blížiacich sa
vianočných sviatkov.              Váš starosta obce Ing. Miroslav Borcovan

7.
.
.
.

8.
.

9.

10.

(*) Knihy si môžete zakúpiť na obecnom úrade.
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Obecné zastupiteľstvo v Kál−
nici podľa § 9 zákona SNR č. 346/
1990 Zb. o voľbách do orgánov
samosprávy obcí v znení neskor−
ších predpisov uznesením č. 260−
2010/Z zo dňa 23.7.2010 určilo
pre volebné obdobie 2010−2014:

a) jeden volebný obvod;
b) starosta obce bude vyko−

návať funkciu na úväzok 1,0 − tak
ako doposiaľ;

c) obecné zastupiteľstvo bude
mať 9 poslancov − tak ako dopo−
siaľ.

Obec Kálnica vydala oznáme−
nie v zmysle § 16, ods. 9 zákona
346/1990 Zb. o voľbách do orgá−
nov samosprávy obcí v znení
neskorších predpisov, že počet
obyvateľov obce Kálnica k voľbám
do orgánov samosprávy obcí, kto−
ré sa uskutočnia dňa 27. novem−
bra 2010 k 3.9.2010 je 1017.

Za zapisovateľku miestnej
volebnej komisie bola vymeno−
vaná Blažena Šicková, bytom
Kálnica 13.

Ďalej Obecné zastupiteľ−
stvo prerokovalo a zobralo na
vedomie:

− Správu riaditeľky ZŠ s MŠ
Mgr. M. Roháčkovej o výchovno−
vzdelávacej činnosti, jej výsled−
koch a podmienkach na Základ−
nej škole s materskou školou v
Kálnici.

− Správu hlavnej kontrolórky
z následnej finančnej kontroly
pokladničnej hotovosti a poklad−
ničných deníkov za I. polrok 2010.

− Informáciu predsedníčky ko−
misie pre školstvo, kultúru a mlá−
dež Janky Bagovej o zabezpe−
čení stretnutia dôchodcov dňa
6.11.2010 o 15,00 hod.

− Informáciu p. starostu o za−
bezpečení komunálnych volieb a
príprave verejného zhromaždenia
občanov, ktoré sa uskutoční
20.11.2010 o 17,00 hod. v KD.

SCHVÁLILO:
− Rokovací poriadok Obecné−

ho zastupiteľstva v Kálnici.
− Zvýšenie denného limitu v

pokladni OcÚ na 2 000 eur.
− Odpredaj 120 m2 obecného

pozemku pod zastavanou časťou
rodiného domu p. Jána Bušu
č.108 za á 20,30 euro /m2 s tým,
že náklady spojené s prevodom
nehnuteľnosti znáša kupujúci.

− Zvýšenie ceny vody za m3

z doterajších 0,50 eura na 0,60
eura v nasledovnom odpočto−
vom období od budúceho roku
(od najbližšieho odpočtu vodo−
merov).

POVERILO:
− Ing. J. Krchnavého v spolu−

práci s p. starostom prerokovať s
TS Nové Mesto nad Váhom a
upresniť celkový rozsah a kalku−
láciu nákladov na vývoz odpadov
v Kálnici pre rok 2011. Následne
pripraviť na zasadnutí obecnej
rady návrh výšky poplatkov s ná−
vrhom VZN o miestnych daniach
a miestnom poplatku za komu−
nálne odpady a drobné staveb−
né odpady.

− Čo sa týka výšky miestnych
daní na rok 2011, OcZ doporu−
čuje ponechať daň v pôvodnej
výške, ako bola v roku 2010.

SÚHLASILO:
− so zámenou pozemku par−

cely 125/2 – vo výmere 62 m2 v
prospech obce Kálnica za par−
celu 5177/2 vo výmere 49 m2 v
prospech Hložek Peter a Valé−
ria, bytom Bratislava, Bajzova
14. Náklady súvisiace so záme−
nou znášajú obe strany rovna−
kým dielom.

− s dodatkom č.1 a č. 2 s fir−
mou Goodwil pluss, a. s. – „Kul−
túrny dom Kálnica“− zmena stav−
by.

Starostu obce informovalo
obecné zastupiteľstvo:

 − o aktuálnom stave prác na
KD. Skonštatoval, že v rámci re−
konštrukcie a zateplenia bola
potreba i finančne zabezpečiť prá−
ce naviac, vyvolané rekonštruk−
ciou a ktoré neboli zahrnuté v
pôvodnom rozpočte stavby. Jed−
ná sa o plynofikáciu celého KD,
inštaláciu elektrických rozvodov,
osvetlenia a podhľadov, dodáv−
ku dverí a opravu i úpravu mra−
morových dlažieb i podláh v KD.
Tieto práce sa musia zabezpe−
čovať urýchlene za prevádzky po
konzultácii a odsúhlasení staveb−
ným dozorom a projektantom. Tie−
to práce sú priebežne zmluvne
zabezpečované a špecifikované
dodatkami  k základnej zmluve.
Predložil návrh – Dodatku č.1 a
Dodatku č.2, s ktorými celková
cena vrátane DPH, dodávky za−
bezpečovanej f. GOODWILL plus,
a.s. s ktorou sa zabezpečujú i
niektoré práce navyše, čo pred−
stavuje celkovú hodnotu diela
457.478,04 euro plus DPH
86.920,83 euro, t.j. 544.398.87
euro. Zároveň informoval o ko−
naní na prinavrátenie doposiaľ
prefakturovaných nákladov z úve−
ru a refundáciu DPH.

 − O zozname uchadzačov o
pridelenie bytu v novostavanej

8−bytovej jednotke. Konštatoval,
že sú prijaté kritéria formou VZN
na jej obsadenie. Doteraz na
Obecnom úrade je evidovaných
10 žiadostí o pridelenie bytu. Má
za to, že niektoré, už dávnejšie
podané v súčastnosti už nemu−
sia byť aktuálne. Z toho dôvodu
bude opätovaná výzva na záväz−
né prihlásenie sa i ďalších záu−
jemcov o pridelenie bytu s navr−
hovanou zálohou 2 000,− euro.
K tomuto využiť miestny rozhlas,
internetovú stránku obce a Kál−
nické ozveny.

− V budúcom roku bude po−
trebné vykonať po šiestich rokoch
prevádzky povinnú výmenu vo−
domerov, ktoré už budú mať pre−
jdenú platnú záručnú dobu. Budú
to zvýšené náklady na ich opä−
tovné „precajchovanie“ a výme−
nu, resp. zakúpenie nových. Dáva
na zváženie OcZ, či nebude po−
trebné pre budúci rok zvýšiť cenu
vody za 1m3 z doterajších 0,50
euro na 0,60 euro.

Obecné zastupiteľstvo po dis−
kusii o nevyhnutnosti výmeny
vodomerov, ale i údržby opotre−
bovaných častí vodovodných roz−
vodov a zariadení – skonštato−
valo, že je nevyhnutné k tomuto
kroku pristúpiť.

− Výstavba bytovky je pod−
mienená doriešením jej odka−
nalizovania. Nakoľko zatiaľ nie
je reálna ešte v budúcom roku
výstavba celoobecnej kanalizá−
cie, jej odkanalizovanie je vy−
riešné výstavbou domovej čis−
tičky, ktorá bude umiestnená v
sklepárovci. Vlastníkom súčast−
ných bytoviek bola ponúknutá
možnosť sa na ňu pripojiť za
podmienky i ich finannej spolu−
účasti, čím by sa zamedzilo pod−
máčaniu okolitého terénu i sta−
veniska bytovky z vadných
dvoch žúmp bytoviek. Obyvate−
lia hornej bytovky č.101 nesú−
hlasia s napojením a spoluúčas−
ťou na pripravovanú čističku i
napriek tomu, že je evidentne
preukázané prepúšťanie a ne−
tesnosť i na ich žumpe, v dô−
sledku čoho je podmáčaná by−
tovka č.144 a boli podmáčané i
stavby v mieste súčastného sta−
veniska, čo je neprípustné. Boli
na túto skutočnosť upozornení i
s tým, že v prípade nerešpekto−
vania pravidelného vývozu žum−
py a jej ďalšieho pretekania,
obec pristúpi k sankčným opat−
reniam, prípadne i k zastaveniu
dodávky vody. Na túto skutoč−

nosť bol upozornený i správca
bytovky i jej vlastnícina zvola−
nom zhromaždení.

− Informoval o probléme odfi−
nancovania opravy strechy na
pohostinstve a vonkajšej fasády
budovy. Taktiež uviedol, že vzni−
kol problém na bočnej stene na
veľkej sále kultúrneho domu, ktorá
je vzhľadove nerovná, čo môže
mať nepriaznivý vplyv na celkový
dojem rekonštrukcie stavby. Po
diskusii obecné zastupiteľstvo sa
prikláňa k názoru, že i keď finanč−
ných prostriedkov je nedostatok,
je dôležitejšie previesť opravu ste−
ny na sále KD, ktorá sa už po jej
sprevádzkovaní nedá uskutočniť.
Následné prevedenie vonkajšej
fasády na pohostinstve sa dá zre−
alizovať i v neskoršom termíne.
Definitívne rozhodnutie zostáva
na p. starostovi.

− V dňoch 12. a 19.11.2010
sú potvrdené termíny konania
„stužkových večierkov“ v zrekon−
štruovanom kultúrnom dome.
Nájom za KD na tieto dve akcie
je stanovený odhadom plus ener−
gie s tým, že možno ešte nebudú
dobudované vonkajšie úpravy,
resp. vzniknú ešte nejaké obme−
dzenia z titulu rekonštrukcie. Od
budúceho roku je potrebné vy−
dať presné kritériá nájmu za jed−
notlivé priestory KD.

Ďalej starosta obce:
− požiadal sociálnu komisiu o

pripravenie návrhu na potrebu
obsadenia, resp. prehodnotenie
potreby miesta sociálnej pracov−
níčky obce pre rok 2011. Zatiaľ v
rámci sociálneho podniku refun−
dujeme na jej činnosť, včetne prí−
pravy Kálnických ozvien, 25 %
vzniklých nákladov;

− dal do pozornosti zastupiteľ−
stvu možnosť morálne oceniť za−
slúžilých občanov udelením
obecných ocenení, ktoré by mohli
byť odovzdané na verejnom zhro−
maždení občanov 20.11.2010.
Návrhy na ocenenie doporučuje,
aby poslanci predložili písomne
do najbližšieho zastupiteľstva –
5.11.2010.

Obecné zastupiteľstvo na svo−
jom 31. riadnom zasadnutí prija−
lo 8 uznesení, v  interpeláciách
poslancov bola riešená jedna pri−
pomienka..

Bližšie oboznámenie so zá−
pisnicami a uzneseniami z OcZ
je možné na Úradnej tabuli obce,
ako i na internetovej stránke
www.kalnica.sk.

Dušan Filip

Obecné zastupiteľstvo informuje
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Miestna volebná komisia v Kálnici podľa § 23 zákon SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v znení neskor−
ších predpisov vyhlasuje, že pre voľby starostu obce zaregistrovala týchto kandidátov:

1. Ján Krchnavý, Ing., 56 r., technik, Kálnica č. 422, SMER – sociálna demokracia

2. Ján Kucharovič, Mgr., 48 r., nákupca, Kálnica č. 97, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana

Voľby do orgánov samosprávy
obce Kálnica

(Zákon SNR č. 346/1990Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí)

Volebný obvod:  Obec Kálnica (§ 9, ods.2) Miesto konania volieb: Kultúrny dom v Kálnici

Termín volieb: 27. novembra 2010 Čas konania volieb: od 7.00 – 21.00 h Počet poslancov volených do OZ:  9

VYHLÁSENIE KANDIDATÚRY
pre voľby starostu obce Kálnica

VYHLÁSENIE KANDIDATÚRY
pre voľby poslancov Obecného zastupiteľstva v obci Kálnica

Miestna volebná komisia v Kálnici podľa § 18 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v znení neskorších
predpisov vyhlasuje, že pre voľby poslancov obecného zastupiteľstva zaregistrovala týchto kandidátov:

1. Janka Bagová, 47 r., učiteľka, Kálnica č. 10, SMER−sociálna demokracia
2. Lenka Benáková, MUDr., lekár, 42 r., Kálnica č. 45, Slovenská demokratická a kresťanská únia− Demokratická strana
3. Milan Borcovan, 36 r., technik, Kálnica č. 326, Slovenská národná strana
4. Jaroslava Ďurcová, Mgr., 48 r., riaditeľka MŠ, Kálnica č. 111, Slovenská národná strana
5. Michal Feník, Mgr., 41 r., súkromný podnikateľ, Kálnica č. 391, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
6. Ján Filip, 56 r., robotník, Kálnica č. 402, SMER – sociálna demokracia
7. Katarína Harmadyová, Mgr., 27 r., verejný zdravotník, Kálnica č. 404, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
8. Ján Jamrich, 68 r., stavebný techník, Kálnica č. 40, SMER – sociálna demokracia
9. Anna Krchnavá, 50 r., úradníčka, Kálnica č. 292, SMER – sociálna demokracia
10. Ján Krchnavý, Ing. arch., 34 r., architekt, Kálnica č. 416, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
11. Jakub Kucharovič, 20 r., študent, Kálnica č. 97, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
12. Ján Kucharovič, Mgr., 48 r., nákupca, Kálnica č. 97, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
13. Tomáš Kukučka, 28 r., živnostník, Kálnica č. 84, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
14. Alexander Rabatin, 59 r., živnostník, Kálnica č. 93, SMER − sociálna demokracia
15. Miloš Šagát, 44 r., elektromechanik, Kálnica č. 415, Slovenská demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana
16. Ingrid Ševčíková, RNDr., 51 r., biochemik, Kálnica č. 295, SMER – sociálna demokracia
17. Ivan Šicko, Ing., 36 r., samostatný technik, Kálnica č. 60, SMER – sociálna demokracia
18. Zuzana Škulcová, 28 r., učiteľka, Kálnica č. 232, SMER – sociálna demokracia
19. Ján Valovič, 56 r., brusič kovov, Kálnica č. 119, SMER – sociálna demokracia
20. Florián Zámečník, Ing., 63 r., predseda poľnohospodárskeho družstva, Kálnica č. 407, Slovenská demokratická a kresťanská únia –
     Demokratická strana

Dušan Filip, predseda volebnej komisie

Redakcia Kálnických ozvien v súvislosti s voľbami do orgánov samosprávy obcí  v obci Kálnica vyhlasuje (zákon č. 346/1990 Zb. o
voľbách do samosprávy obcí):

Redakcia KO prevzala od Obce Kálnica a Miestnej volebnej komisie zoznam zaregistrovaných kandidátov − kandidátne listiny − za účelom
uverejnenia v KO (§ 18 volebného zákona).

V čase volebnej kampane strany a všetci kandidáti mali zabezpečený rovnaký prístup k hromadným informačným prostriedkom a k službám
územnej samosprávy (§30, ods.3) – publikovanie v obecných novinách Obce Kálnica Kálnické ozveny.

Redakcia KO poskytla všetkým kandidátom do volieb starostu a poslancov obecného zastupiteľstva obce Kálnica rovnaký priestor v obecných
novinách. Kandidáti ho využili rôzne, preto sú niktoré príspevky kratšie. Po dohode s kandidátmi na starostu a poslancov a predsedom Miestnej
volebnej komisie dostali v obecných novinách priestor podľa veľkosti svojho príspevku – čo je v súlade s § 30, ods. 3 zákona č. 346/1990 Zb., lebo
bolo ich rozhodnutím, ako ponúknutý priestor v obecných novinách využili.

Poradie kandidátov uverejnených v KO je v súlade s poradím na kandidátnych listinách.
Kandidát na poslanca OZ Obce Kálnica č. 6 – Ján Filip, 56 r., robotník, Kálnica č. 402, SMER−SD, volebný obvod č. 1 sa 18.10.2010 vzdal

kandidatúry na poslanca OZ Obce Kálnica.
Pretože Kálnické ozveny sa zapojili do volebnej kampane zverejnením volebných materiálov kandidátov na starostu a poslancov, obecné noviny

budú 48 hodín pred začatím volieb a v čase volieb stiahnuté z verejných priestranstiev (§30, ods. 11) – zabezpečí Obec Kálnica.
Redakcia KO vyhlasuje, že za obsah a rozsah uvedených volebných príspevkov zodpovedajú výlučne kandidáti.                             (b)
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Predstavujeme kandidátov na funkciu starostu a poslancov
obecného zastupiteľstva obce Kálnica (§ 16)

Zodpovednosť za obsah predložených príspevkov v rámci volebnej kampane majú jednotliví kandidáti, ktorí kandidujú v komunálnych
volbách na funkciu starostu obce a poslancov obecného zastupiteľstva.

Kandidát na starostu obce č. 1
Ing. Ján KRCHNAVÝ

Vek: 57, rodinný stav: ženatý, deti: syn Branislav, vzde−
lanie: SVŠT strojnícka v Bratislave, povolanie: strojár

Čo je najdôležitejšie v mojom volebnom programe:
Za viac jako dvadsať rokov pôsobenia v obecnom

zastupiteľstve som nadobudol množstvo skúseností v oblasti
obecnej politiky, poznal úskalia a problémy spojené s ria−

dením obce, jako aj spôsoby a možnosti ich riešenia. Poznám aj súčasnú
zložitú situáciu vo financovaní aktivít obce. Dominantným zdrojom príjmovej
časti rozpočtu obcí ako je naša je prísun finančných prostriedkov z výberu daní
od štátu. Musíme preto veľmi starostlivo uvážiť jako ich použijeme.

Za hlavnú prioritu pre najbližšie roky považujem výstavbu osembytové−
ho domu, ktorá sa začína rozbiehať. Nevyhnutnou podmienkou jej budúceho
prevádzkovania je vybudovanie čističky odpadových vôd, aby nenastali prob−
lémy s ich likvidáciou. Čistička, ktorej výstavba je v súčasnosti v štádiu
prípravných prác, bude kapacitne dimenzovaná aj na likvidáciu odpadových
vôd z kultúrneho domu a ostatných bytoviek, čo pomôže vyriešiť problémy
s presakovaním zo žúmp všetkých troch bytoviek vedľa kultúrneho domu. K
celkovému ukončeniu výstavby bude nevyhnutné porozmýšľať aj nad úpra−
vou okolia bytovky tak, aby spĺňala všetky požiadavky na kvalitné bývanie
a esteticky sa dotvoril sa vzhľad tejto časti obce. Problémov v obci, ktoré
čakajú na riešenie, je viacero. Je potrebné vychádzať z reálnych možností a
prednostne sa venovať problémom, ktoré občania považujú za najdôležitej−
šie. Medzi takéto nesporne patrí riešenie bytových otázok hlavne mladých
rodín. Aby mali kde bývať, aby mladí ľudia v obci zostávali, aby si v nej
budovali svoje domovy. Je stály záujem o výstavbu rodinných domov, nie je
však dostatok stavebných pozemkov. Preto je naliehanou úlohou súčas−
nosti aj pre budúcnosť hľadať spôsob a možnosti na vytvorenie priestoru pre
výstavbu. Treba zvážiť všetky možné alternatívy na vytvorenie buď úplne
nových stavebných obvodov alebo riešenie hľadať v prestavbe starých do−
mov takmer neobývaného stredu obce. Je to úloha vážna a je potrebné pri
hľadaní najvhodnejšieho riešenia využiť znalosti, um i praktické skúsenosti
čo najširšieho okruhu odborníkov z oblasti stavebníctva, ako i z oblasti
majetkovo−právnych vzťahov.

Keď sa nám podarí udržať v obci mladé rodiny, je predpoklad, že sa
zvýši počet detí v materskej škole a následne na základnej škole. Dostatoč−
ný počet žiakov je dôležitou podmienkou udržania školy v našej obci. Za−
chovanie školy, rozvoj a zvyšovanie kvality spolupráce zo základnou a
materskou školou patrí medzi naše základné priority. Ďalším dlhodobým
cieľom, zatiaľ nenaplneným, je vybudovanie kanalizácie v našej obci. Odka−
nalizovanie obce patrí dnes k základnej vybavenosti a aj v vzhľadom na
vynaložené investície do projektovej prípravy a skutočnosť, že na výstavbu
kanalizácie je vydané platné stavebné povolenie, budeme určite pokračovať
v hľadaní možností na zabezpečenie finančných prostriedkov potrebných
pre realizáciu. Tejto problematike budeme venovať maximálnu pozornosť.
Už dlhšie sa hovorí o potrebe prekrytia plochy pred domom smútku na
cintoríne, aby účastníci smútočných obradov neboli vystavení nepriazni po−
časia. Chceme pripraviť projektové riešenie tak, aby prestrešenie bolo účel−
né a zároveň estetické, nenarúšalo celkový vzhľad cintorína s domom smútku.
Aby náklady na jeho výstavbu neboli vysoké a mohli sme čo najskôr začať
s realizáciou.

V predchádzajúcich riadkoch som uviedol najdôležitejšie problémy, ktoré
sa budú musieť v našej obci v budúcich rokoch riešiť. Uvedomujem si, že je
ešte veľa ďalších, ako napríklad zateplenie a strecha budovy MŠ, nutné
opravy miestnych komunikácií a chodníkov. Sú to prirodzené požiadavky
nás všetkých občanov našej obce. Nezabúdame na ne, budeme im venovať
patričnú pozornosť a postupne v rámci možností riešiť.

Plne si uvedomujem mieru zodpovednosti, ktorú so sebou prináša práca
vo vedení obce. Ak vo voľbách prejavíte svoju dôveru mne i našim poslan−
com, ubezpečujem Vás, že ju nesklameme. Svedomite si budeme plniť svoje
úlohy a naplno pracovať v prospech rozvoja našej obce a pre skvalitnenie
života všetkých jej občanov.

Kandidát na starostu obce č. 2
Mgr. Ján KUCHAROVIČ

Vek: 48 rokov, rodinný stav: ženatý, manželka Gabrie−
la, deti: JUDr. Jana Kucharovičová, Bc. Ján Kucharo−
vič, Jakub Kucharovič, vzdelanie: Stredná priemyselná
škola potravinárska Nitra, Vojenská akadémia SNP (štát−
ne skúšky: pedagogika, psychológia, politológia), povo−
lanie: nákupca

Doterajšie pracovné zaradenia: 1983 – 2007 profesionálny vojak (najvyššia
dosiahnutá hodnosť − podplukovník): 1983 − 1995 Vojenská stredná škola a
útvary v posádke Nové Mesto nad Váhom, 1995 – 2007 Ministerstvo obrany
SR, 2004 − 2005 veliteľstvo divízie vojenskej misie Iracká sloboda, 2007 −
Ministerstvo životného prostredia SR, 2009 − 2010 Obvodný úrad Nové
Mesto nad Váhom, pojednávajúci − priestupky

Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: medzinárodný kurz ma−
nažmentu, analytický kurz, kurz prvej pomoci, SAP R−3 účtovanie v systé−
me; Microsof office – Word, Excel, Power Point – ovládanie práce v progra−
moch, Anglický jazyk, ruský jazyk – aktívne, nemecky, poľsky − čiastočne

Záujmová činnosť: V súčasnosti: poľovníctvo (člen Predstavenstva ob−
vodnej poľovnej komory v Trenčíne, člen predstavenstva RgO SPZ Tren−
čín), mototuristika, kynológia; v minulosti: šport – basketbal, hádzaná, volej−
bal, karate, triatlon.

Vyznamenania: Medaila za službu vlasti, Medaila veliteľa MND CS, Me−
daila za službu v mierových misiách I. stupňa, Medaila Vojenského veterá−
na, Medaila Riaditeľa VSS − 3. stupňa, Army Commendation Medal – Minis−
terstvo obrany USA, Strieborná Jánskeho plaketa, Bronzová medaila za
zásluhy o rozvoj poľovníctva na Slovensku.

Návrh rozvojového programu obce Kálnica v rokoch 2011 – 2014 Mgr.
Jána Kucharoviča, nezávislého kandidáta na funkciu starostu obce Kálnica
kandidujúceho s podporou SDKÚ−DS.

Čo sme zdedili? Obec zadĺženú úverom.
Čo nás čaká v budúcnosti:
− splácanie rekonštrukcie kultúrneho domu;
− splácanie výstavby nájomného 8−bytového domu (351 996,77 eur);
− splatenie vyhotovenia technickej vybavenosti k nájomnému 8−bytové−

mu domu (v roku 2010 − 15 tisíc eur a v roku 2011 − 21 830 eur).
V nasledujúcom volebnom období chcem nadviazať na všetko pozitívne,

čo vykonali predchádzajúce obecné zastupiteľstvá v prospech našich oby−
vateľov. Investičné akcie v budúcom volebnom období sa budú odvíjať od
platobnej schopnosť obce v uvedenom období. Zo zoznamu kandidátov,
ktorý sme predložili našim občanom, vidieť, že sa opierame o našich úspeš−
ných spoluobčanov s pozitívnym zmýšľaním, ktorí hľadajú spôsoby, ako
našu obec v budúcnosti všestranne povzniesť, ktorí zastupujú všetky veko−
vé kategórie obyvateľov našej obce.

1. Verejnoprospešné stavby:
− dokončenie výstavby nájomného 8−bytového domu,
− vyhotovenia technickej vybavenosti k nájomnému 8−bytovému domu,
− vybudovanie čističky odpadových vôd v „Sklepárovci“,
− vybudovanie cestnej komunikácie Pod Bulovou a nahradenie
panelovej cesty k Obecnému úradu,
− kanalizačné odvedenie prívalových vôd z priestoru „Seleckej“.
2. Životné prostredie:
− výstavba obecnej kanalizácie − aj s alternatívnou možnosťou,
− predchádzanie hrozbe povodní − iniciovanie u Povodia Váhu vyčistenie
a úpravy koryta a brehov kálnických potokov,
− budovanie a úprava oáz zelene vo obci,
− pokračovanie v separovaní odpadu,
− dôraz na čistotu obce, údržbu zelene,
− vytvorenie nových stavebných obvodov pre výstavbu rodinných domov.
3. Sociálna a zdravotná oblasť:
− uvítanie novorodencov do života na Obecnom úrade,
−  starostlivosť o starých ľudí, bezvládnych a ťažko zdravotne
postihnutých (donáška obedov a nákupov),
− pomoc obyvateľom v nepriaznivej a krízovej sociálnej situácii;
− poskytovanie sociálneho poradenstva a zabezpečenie poskytovania
sociálnej služby.
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4. Kultúra, vzdelávanie a šport:
− podpora a spolupráca so všetkými záujmovými organizáciami,
spolkami a cirkvami v obci,
− oprava ihriska pri škole a jeho vybavenie,
− vyčlenenie miestnosti v priestore KD pre potreby organizácie
dôchodcov s PC a internetom,
− zorganizovanie plaveckého výcviku pre žiakov ZŠ,
− vytvorenie športovo−relaxačného centra v priestore ihriska,
− radikálne zlepšenie úrovne spisovného jazyka v oficiálnych
písomných výstupoch a hláseniach miestneho rozhlasu OcÚ.
5. Cestovný ruch, podnikanie, občianske spolunažívanie
a propagácia obce:
− maximálne možné využitie priestoru sály KD – zábavné programy,
stužkové slávnosti, podnikové akcie, výstavy;
− rozvoj spolupráce so Ski – Centrom v záujme ďalšej popularizácie a
propagácie obce, vytvárania ďalších pracovných miest;
− propagácia a informovanie o aktivitách v obci v médiách;
− vedenie internetovej stránky obce, vydávanie Kálnických ozvien;
− komunikácia s občanmi, verejná kontrola financií;
− spolupráca s obcami v rámci regiónu.

č. 1 − Janka Bagová
Vek: 47 rokov, povolanie: učiteľka

Čo je najdôležitejšie v mojom volebnom programe?
Dlhé roky pracujem ako učiteľka materskej školy v

Beckove a zároveň som poslankyňou OZ vo svojej
rodnej obci. Za tri volebné obdobia som získala množ−
stvo skúseností s prácou pre obec. Mám možnosť ako
poslankyňa ovplyvňovať smerovanie našej obce v roz−
ličných oblastiach jej pôsobnosti. Pri každom rozhodnutí

beriem do úvahy budúcnosť svoju a predovšetkým budúcnosť našich detí a
vnukov, pokračovateľov v nami začatej práci na rozvoji obce Kálnica.

Moje priority: zachovanie školy, vytvorenie pracovných príležitostí v obci
a výstavba bytov pre mladých.

Vážení občania, voľte tých, ktorých prácu poznáte a môžete sa na nich
spoľahnúť. Budúcnosť našich detí je vo vašich rukách!

č. 2 − MUDr. Lenka Benáková
Vek: 42 rokov, rodinný stav: vydatá, deti: synovia An−
drej a Martin. Vzdelanie: Lekárska fakulta Univerzity Ko−
menského v Bratislave. Pracovné zaradenie: praktický
lekár pre dospelých. Odborné spôsobilosti a jazykové
vedomosti: MS Office, nemecký jazyk.

Záujmová činnosť: Práca v záhrade, cykloturistika,
knihy a časopisy, pobyt v prírode, no hlavne podpora
svojich talentovaných a úspešných synov, reprezen−

tantov, športových nádejí našej republiky.
Čo by nemalo chýbať vo volebnom programe: Dobrý sociálny program

zameraný na starostlivosť o starých ľudí, bezvládnych a ťažko zdravotne
postihnutých, pomoc obyvateľom na pokraji núdze a sociálne odkázaným,
pomoc obyvateľom nachádzajúcich sa v kritických životných situáciách.

Stručná charakteristika MUDr. Lenky Benákovej: Ako praktická lekárka
pre dospelých v našej obci denne prichádza do kontaktu s našimi obyvateľ−
mi, pozná ich radosti, ale aj starosti, snaží sa im pritom pomôcť pri prekoná−
vaní ich problémov. V minulom volebnom období aktívne pracovala ako po−
slankyňa v rámci Obecného zastupiteľstva v sociálnej a zdravotnej komisii.
Svoje doterajšie skúsenosti z práce v OZ chce zúročiť aj v práci nasledujú−
ceho zastupiteľstva. Preto sa znovu uchádza o priazeň voličov v týchto
komunálnych voľbách a kandiduje na post poslanca OZ s predpokladaným
opätovným zaradením do sociálnej a zdravotnej komisie.

č. 3 − Milan Borcovan
Vek: 36 rokov, povolanie: kontrolór vo výrobe

Po absolvovaní SOU s maturitou v Novom Meste
nad Váhom, už 13 rokov pracujem v Magne Slovteca
s.r.o. v Novom Meste nad Váhom, kde v súčasnosti
pracujem ako kontrolór vo výrobe. Moje predchádzajúce
10 ročné pracovné zaradenie ako nákupcu, umožnilo mi
spoznať veľký počet ľudí i podnikov v okolí Nového Mes−
ta nad Váhom a nadviazať veľa kontaktov s ľuďmi, na

ktorých sa môžem obrátiť nielen s radou, ale i o pomoc v prípade potreby.

č. 4 − Mgr. Jaroslava Ďurcová
Vek: 48 rokov, povolanie: riaditeľka materskej školy

Čo je najdôležitejšie v mojom volebnom programe?
Po skončení Strednej pedagogickej školy v Modre

som začala pracovať ako učiteľka v materskej škole v
Kálnici, neskôr v Bratislave. Od roku 1989 pracujem
ako riaditeľka materskej školy v Považanoch. Popri
zamestnaní som absolvovala štúdium na Univerzite Ko−
menského, na Pedagogickej fakulte dvojodbor Predškol−

ská pedagogika a Učiteľstvo pre I. st. ZŠ.
Práca s malými deťmi si ma získala. Mám radosť, keď vidím, ako sa

dieťatko aj mojim pričinením vyvíja, získava viac a viac schopností a zruč−
ností, dozrieva pre vzdelávanie v základnej škole. Tridsať rokov v školstve
ma obohatilo po ľudskej aj profesionálnej stránke, a preto by som tieto skú−
senosti a schopnosti rada ponúkla obci. Vplývať na formovanie človeka je
pre mňa veľkou výzvou a ešte väčšou bude možnosť spolupodieľať sa na
vytváraní budúcnosti našej obce.

Obec má veľa vecí nedoriešených, stále je čo zlepšovať.
Mojou prioritou je predovšetkým podieľať sa na zachovaní materskej a

základnej školy v obci, spolupodielať sa na prezentovaní obce po kultúrnej a
športovej stránke. V súčasnosti prebieha rekonštrukcia kultúrneho domu a
bola by som veľmi rada, keby sa našiel priestor a financie na zriadenie
športovo relaxačného centra pre kálnickú mládež, ktorá by aj takýmto spô−
sobom mohla využívať svoj voľný čas.

Všetkým občanom, ktorí mi prejavia dôveru, ďakujem a sľubujem, že
budúcnosť našej obce je a bude mojou hlavou starosťou.

Kandidáti na poslancov obecného
zastupiteľstva Obce Kálnica

Z doterajšej poslaneckej práce spoznal som bližšie problematiku i mož−
nosti, ktorú riešia poslanci Obecného zastupiteľstva, nielen ich právomoc, ale
i zodpovednosť za rozvoj obce. Spoznal som i ťažkosti, s akými sa dennoden−
ne stretával a ktoré musel prekonávať otec ako starosta obce, aby nielen
presadil, ale i uviedol do života ciele, ktoré chcel dosiahnuť v prospech obce.

Ako poslanec bol som poverený starostlivosťou o rozvoj a zabezpečenie
požiarnej ochrany v úzkej spolupráci s členmi Dobrovolného hasičského zbo−
ru v Kálnici a ako člen kultúrnej komisie i pomocou pri zabezpečovaní kultúr−
nospoločenských podujatí. S ostatnými členmi hasičského zboru snažil som
sa o zabezpečenie funkčnosti požiarnej techniky v obci, zabezpečenie opra−
vy a údržby hasičskej zbrojnice i o dôstojnú reprezentáciu obce pri rôznych
požiarnych súťažiach, čo sa nám i darí. Naviac, v spolupráci so základnou
školou pripravili a zabezpečili sme zaujímavé a úspešné viaceré detské akcie.

Svoju činnosť v budúcnosti chcem zamerať naďalej na zabezpečenie a
zlepšenie funkčnosti už dosť opotrebovanej požiarnej techniky v obci i jej
hasičského zboru, jeho akcieschopnosti a pomoci pri živelných udalostiach a
zamerať sa predovšetkým na prácu s deťmi. V spolupráci s ZŠ a MŠ i naďalej
pripravovať pre deti zaujímavé podujatia s cieľom vzbudiť a podporiť u nich
záujem a súťaživosť v rôznych zaujímavých disciplínach. Pripraviť a zabezpe−
čiť ich účasť v mládežníckej požiarnej súťaži „Plameň“. Mám záujem na udrža−
ní a ďalšom rozvoji už tradičných a hlavne mládežníckych akcií v obci ako sú
fašiangy, stavanie mája, vatra i ďalších kultúrnospoločenských podujatí v zre−
konštruovanom KD. Budem sa snažiť, aby našli ďalšie uplatnenie na verejnosti
v súčasnosti odložené muzeálne exponáty a v občanoch zvyšovala sa hrdosť
na svoju rodnú obec. K tomuto vediem i svoje deti a rodinu.

Predovšetkým, ale chcem ísť kladným osobným príkladom v rodinnom i
občianskom spolunažívaní i v presadzovaní a realizácii cieľov, ktoré si obec
ustanoví v budúcom volebnom období.

č. 5 − Mgr. Michal Feník
Vek: 41 rokov, rodinný stav: slobodný
Vzdelanie: FTVŠ UK– Fakulta telesnej výchovy a športu
Univerzity Komenského (pedagóg− tréner) PF UK− Príro−
dovedecká fakulta Univerzity Komenského (biológia)
Pracovné zaradenia:
1992−2002 manager firmy Univer Slovakia s.r.o.
2002−2010 riaditeľ a spolumajiteľ firmy EURO Financ s.r.o.
2005−2010 manager a spolumajiteľ firmy Ski Centrum

Kálnica s.r.o
2007−2010 manager a spolumajiteľ firmy Tinex Food Express s.r.o.
2009−2010 organizátor Grand Prix Kálnica a DH Kálnica (zjazd na horských
bicykloch)
2010 − riaditeľ a spoluorganizátor Moravsko slovenského DH Cupu
2010 − predseda a tréner OZ− Bike Clubu Kálnica
Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: pedagogické vzdelanie pre 3.
stupeň, aprobácia telesná – biológia, tréner 3. triedy na všetky športy absol−
vované na FTVŠ, tréner 2. triedy v hádzanej. Záujmová činnosť: práca v EU
a pedagogická práca s národnostnými menšinami, rozvoj celoročného turiz−
mu na Slovensku, knihy o politike a silových rezortoch, lyžovanie a psy.

Čo by nemalo chýbať vo volebnom programe:
Vytváranie lepšieho prostredia a spolupráce pre podporu a rozvoj pod−
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č. 6 − Ján Filip
Kandidát za SMER – SD sa vzdal kandidatúry do volieb za poslanca

OZ v obci Kálnica

č. 7 − Mgr. Katarína Harmadyová,
rod. Gajdošechová
Vek: 27 rokov, rodinný stav: vydatá, deti: Jakub 3,5
roka a Katarína 1,5 roka. Vzdelanie: vysokoškolské −
Trnavská Univerzita, Fakulta zdravotníctva a sociálnej
práce, odbor: Verejné zdravotníctvo, 2003−2008, stre−
doškolské − Stredná zdravotnícka škola Trenčín, odbor:
Zdravotnícky laborant, 1998− 2002
Odborné spôsobilosti: Špecializácia na Pracovné lekár−

stvo (Ergonómia práce a pracovných podmienok), jazyk: nemecký. Záujmo−
vá činnosť: S rodičmi detí z materskej škôlky sa snaží o opravu dopravného
ihriska a vybudovanie nového detského ihriska v areáli MŠ, pričom v tejto
súvislosti spolu organizujú v našej obci 1. Vianočné trhy, z ktorých finančný
výťažok bude určený na financovanie budovania uvedeného detského ihris−
ka a pre potreby MŠ. Počas štúdií sa zúčastňovala organizovania "Dňa
narcisov“ v Trenčíne a "Dní zdravia“ v Trnave.

Čo by nemalo chýbať vo volebnom programe:
− nové stavebné pozemky;
− zlepšiť celkový vzhľad obce (zeleň, park, ihrisko, chodníky);
− vyriešiť problematický stav cestnej komunikácie(Pod Bulovou,
panelová cesta k OÚ);
− vybudovanie obecnej čističky odpadových vôd, kontrola žúmp;
− vyčistenie a oprava koryta kálnických potokov;
− vybudovanie multifunkčného ihriska;
− podpora športových aktivít a tiež iných záujmových krúžkov
(ochranári prírody);
− vítanie novorodencov na OÚ;
− oprava budovy škôlky a ihriska v škole.
Stručná charakteristika Mgr. Kataríny Harmadyovej: Mladá, vzdelaná,

odvážna „Kálničanka“ s množstvom inovatívnych nápadov, týkajúcich sa
fungovania a vzhľadu našej obce v budúcnosti, ktoré by chcela v prípade
zvolenia presadzovať ako poslankyňa OZ s predpokladaným zaradením do
komisie pre kultúru, šport a mládež.

č. 8 − Ján Jamrich
Vek: 68 rokov, povolanie: Stavebný technik

I vzhľadom na svoj vek som presvedčený o tom,
že ako skúsený stavár by som obci, teda aj občanom
mohol byť prospešný.

Takmer štyridsať rokov som pracoval ako stavbyve−
dúci na stavbách v Bratislave. Vypracoval som sa na
odborníka, ktorému boli zverované tie najnáročnejšie stav−
by. Ako napríklad stavby: Hotel Junior, Telekomunikačné

budovy a stavby Evanjelickej bohosloveckej fakulty.
Mojím krédom je rodina a práca hoci aj v záhrade.
Chcem pomôcť pri realizácii obecných stavebných aktivít, súkromnej

výstavbe občanov aj so zámerom rekonštrukcií a vylepšení vzhľadu star−
ších domov. Tiež by som sa chcel zúčastniť návrhu a realizácie dôstojnej
úpravy domu smútku, vrátane nového prístrešku.

Sú mi vlastné programové ciele strany SMER−SD, za ktorú kandidujem.

č. 9 − Anna Krchnavá
Vek: 50 rokov, povolanie: úradníčka

V Kálnici som sa narodila, prežila som tu svoje det−
stvo, mladosť, jednoducho Kálnica je moja rodná obec.
Poznám tu ľudí a ľudia poznajú mňa. Mám ukončenú
strednú priemyselnú školu stavebnú a neskôr som si
doplnila svoje vzdelanie pomaturitným štúdiom na Geo−
detickej škole v Bratislave – odbor geodézia. Po skon−
čení školy som najskôr pracovala ako projektantka,

neskôr ako stavebná technička a teraz už takmer 20 rokov som zamestna−
ná na Správe katastra Nové Mesto nad Váhom.

č. 11 − Jakub Kucharovič
Vek: 20 rokov, rodinný stav: slobodný
Vzdelanie: študent Hotelovej akadémie Ľudovíta Winte−
ra, absolvent ZOŠ v Novom Meste nad Váhom

Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: anglic−
ký jazyk – pokročilý, ruský jazyk − začiatočník.

Záujmová činnosť: šport, volejbal, zdravie, fitnes,
obchod, móda.

Čo by nemalo chýbať v našom volebnom progra−
me: Udržanie činnosti základnej a materskej školy, podpora rozvoja športu
v našej obci, starostlivosť o sociálne slabších a zdravotne postihnutých.

Stručná charakteristika Jakuba Kucharoviča: Podnikavý mladý, komuni−
katívny muž, študent, pripravujúci sa v súčasnosti na svoje budúce povola−
nie. Má množstvo nápadov, týkajúcich sa starostlivosti o deti a mládež,
rozvoja podnikateľských aktivít v našej obci. V prípade zvolenia za poslanca
OZ by ich chcel presadzovať aj v rámci komisie pre cestovný ruch, podni−
kanie a občianske spolunažívanie.

č. 12 − Mgr. Ján Kucharovič
je súčasne kandidátom za starostu obce Kálnica aj poslanca Obecného
zastupiteľstva Kálnica

č. 13 − Tomáš Kukučka
Vek: 28 rokov, rodinný stav: slobodný

Vzdelanie: elektrotechnické s maturitou
Doterajšie pracovné zaradenia: strážna služba, elek−

trotechnik – firma Steag, od roku 2004 samostatne zá−
robkovo činný vo finančnom sektore.

Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: anglic−
ky, nemecky – pasívne, preventivár v oblasti požiarnej
spôsobilosti

Záujmová činnosť: turistika, spoznávanie kultúrnych pamiatok, v minu−
losti cyklistika, od mladosti pôsobenie v obecnom hasičskom zbore, kde v
období posledných troch rokov pokračuje v rodinnej tradícii, ako veliteľ obec−
ného dobrovoľného hasičského zboru.

Čo by nemalo chýbať v našom volebnom programe: podpora mládeže v
rôznych záujmových činnostiach, zatraktívnenie obce pre potreby rozvoja ces−
tovného ruchu, zavedenie účinných preventívnych opatrení proti povodniam.

Stručná charakteristika Tomáša Kukučku: Pokračovateľ rodinnej tradície
zanietených a obetavých hasičov, funkcionárov a veliteľov dobrovoľného ha−
sičského zboru v Kálnici. V posledných troch rokoch úspešne pracuje vo
funkcii veliteľa obecného dobrovoľného hasičského zboru. Výraznou mierou
sa podieľa na organizovaní divácky atraktívnych súťaží požiarnych hliadok v
našom mikroregióne. Po úspechu v miestnych komunálnych voľbách sa pred−
pokladá jeho zaradenie do komisie pre cestovný ruch, podnikanie a občian−
ske spolunažívanie a s predpokladom poverenia OZ pre DHZ Kálnica.

nikania všeobecne, ale hlavne celoročného využitia turizmu, pre ktorý máme
veľmi veľký potenciál.

Lepšie sprístupniť rekreačno−oddychovú zónu Piesky vybudovaním chod−
níka nielen pre turistov, ale aj našich občanov.

Vypracovať nový perspektívny územný plán s možnosťami rozvoja všetkých
potenciálnych podnikateľských a občianskych aktivít do budúcnosti.

Aktívnejšie presadzovanie a využívanie všetkých dostupných možností na
dobudovanie miestnej infraštruktúry pre jej všeobecný rozvoj do budúcnosti.

Poslankyňou obecného zastupiteľstva som bola už 3 volebné obdobia a
viem o čom táto práca je. Stať sa poslankyňou obecného zastupiteľstva ma
pôvodne i teraz motivuje to, že môžem a chcem pomáhať občanom, ale  i
čiastočne môžem ovplyvniť činnosť v obci a prípadne uplatniť svoje návrhy a
skúsenosti pri riešení niektorých vecí. Táto práca ma naučila povedať si svoj
názor a taktiež si aj vypočuť názory iných a rešpektovať ich.

č. 10 − Ing. arch. Ján Krchnavý
Vek: 34 rokov, rodinný stav: ženatý, dve deti, vzdela−
nie: Fakulta architektúry Slovenskej Technickej Univer−
zity v Bratislave. Pracovné zaradenie: autorizovaný ar−
chitekt, spolumajiteľ architektonickej kancelárie Li−
ght4Space s.r.o.

Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: Autori−
zovaný architekt SKA, anglický jazyk, francúzsky ja−
zyk. Záujmová činnosť: zimné zjazdové lyžovanie, snow−

boarding, lyžovanie na vode, wake boarding.
Čo by nemalo chýbať v našom volebnom programe: vízia smerovania

rozvoja našej obce
Stručná charakteristika Ing. arch. Jána Krchnavého: Mimoriadne úspešný

a odborne uznávaný mladý muž s vlastným vyhraneným náhľadom a názor−
mi na svet, fungovanie systémov. V minulom volebnom období bol členom
komisie pre výstavbu a ochranu životného prostredia. Svoje bohaté skúse−
nosti by v tejto komisii mohol uplatniť aj v nasledujúcom volebnom období.
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č. 14 − Alexander Rabatin
Kálnica 93, 59 rokov, 3 samostatné deti s rodinami.

Uchádzam sa poslanecký mandát v Obecnom
zastupiteľstve v Kálnici.

V našej obci bývam od r.1970. Preto si myslím, že
predstavovať sa detailnejšie nemusím. Za tých 40 ro−
kov  som navštívil  takmer každú domácnosť v našej
obci, či už ako odborník−stolár alebo ako bývalý posla−
nec a funkcionár v obecnom zastupiteľstve.
V súčasnosti  som živnostník–stolár.

Zakladal som Slovenský zväz chovateľov, kde som dodnes členom.
Som aj členom Slovenského zväzu včelárov. V obidvoch organizáciach
zastávam rôzne funkcie. V týchto organizáciách  dasahujeme  veľmi dobré
úspechy. Ani jedna akcia v týchto organizáciách sa nezaobišla bez mojej
pomoci. Vždy som ochotne pomohol pri rôznych akciách,  ktoré mali vždy
svoj úspech. Spomeniem Seminár chovateľov s medzinárodnou účasťou.
Tiež nemalou mierou som prispel k vybudovaniu prvého Včelárskeho ná−
učného chodníka na Slovensku. Je to jedinečné dielo, čo dokázali Kálniča−
nia. Po tomto náučnom chodníku môžu sa prejsť nielen Kálničania, ale aj
cudzí návštevníci. Môžu sa pokochať prírodou a pekne upravenými včelni−
cami, posedieť si pod novo vybudovaným altánkom pri mojej včelnici v lokalite
,,Zamostek“. Tiež spolupracujem s terajším starostom obce, na požiadanie
vždy ochotne pomôžem nielen ako odborník−stolár. Zúčastňujem sa aj na
niektorých podujatiach poriadaných Klubom dôchodcov. Mojou snahou je aj
vylepšovať a skrášľovať životné prostredie v našej obci. Mám veľa priate−
ľov v obci nielen medzi včelármi a chovateľmi. Preto mojou snahou je
pomáhať včelárom udržiavať včelstvá v dobrom zdravotnom stave, aby
naša príroda neprišla o tento jedinečný druh živočícha−opeľovača.

Prečo kandidujem za Sociálnu demokraciu? Preto, že som vždy bol
zástancom sociálnej spravodlivosti. Veľmi mi záleží na tom, aby sa zlep−
šili sociálne služby v našej obci. Hlavne sociálne slabším obyvateľom,
starším občanom, ktorí sú veľakrát sami a opustení. Dúfam, že sa nám
v budúcnosti podarí vybudovať dom sociálnych služieb, aby títo starší
občania zostali medzi svojimi v obci a nemuseli prežiť svoju starobu v
neznámom cudzom prostredí.

Ak budem zvolený za poslanca urobím všetko preto, aby zámery,  ktoré
mám sa aj splnili. Chcem veriť, že na konci svojho volebného obdobia sa
nebudem musieť červenať za svoje zámery a sľuby.

č. 15 − Miloš Šagát
Vek: 44 rokov, rodinný stav: ženatý, 3 deti: Miloš, Zu−
zana, Ema. Vzdelanie: stredné odborné s maturitou.
Pracovné zaradenie: elektromechanik, majster elektro−
dielne vo firme Branson. Odborné spôsobilosti a jazy−
kové vedomosti: Anglický jazyk − začiatočník. Záujmo−
vá činnosť: Tanec, hudba, šport, futbal − 30 rokov aktív−
ny hráč v Častkovciach, Trebaticiach, Novom Meste
nad Váhom a Kálnici, v súčasnosti tréner dorastu futba−
lového oddielu TJ Zavažan Kálnica.

Čo by nemalo chýbať vo volebnom programe: Vybudovanie kanalizácia
v obci, skrášlenie obce, podpora turistického ruchu, podpora kultúrnej a
športovej aktivity mládeže.

Stručná charakteristika Miloša Šagáta:  Zanietený športovec – futbalista,
v súčasnosti aktívne pracujúci ako mimoriadne úspešný tréner oddielu do−
rastu v našej TJ Zavažan. V minulom volebnom období aktívne pracoval ako
poslanec v rámci Obecného zastupiteľstva v komisii výstavby a ochrany
životného prostredia. Svoje doterajšie skúsenosti z práce v OZ chce zúročiť
aj v práci nasledujúceho zastupiteľstva. Preto sa znovu uchádza o priazeň
voličov v týchto komunálnych voľbách a kandiduje na post poslanca OZ, s
predpokladaným zaradením do komisie pre kultúru, šport a mládež a s
predpokladom poverenia OZ pre TJ Zavažan Kálnica.

č. 16 − RNDr. Ingrid Ševčíková
51 rokov, biochemik

Mojim rodiskom je jeden z najmalebnejších na prí−
rodné krásy a kultúrne pamiatky najbohatších kútov
východného Slovenska – Spiš. Po maturite na Gymná−
ziu v Gelnici som v štúdiu pokračovala na Prírodove−
deckej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave, od−
bor klinická biochémia, ktoré som v roku 1983 úspešne
zavŕšila štátnou rigoróznou skúškou. V tom istom roku

som začala pracovať v NsP Trenčín na Oddelení klinickej biochémie, po
roku praxe sa mojím pracoviskom stala NsP Nové Mesto nad Váhom, vtedy
ešte spojené biochemicko−hematologické laboratórium. Tejto práci som ve−
novala a venujem maximum pracovného úsilia. Profesionálne ma napĺňa a
uspokojuje, hlavne pri uvedomení si skutočnosti, že výsledky laboratórnych

vyšetrení čoraz vo väčšej miere prispievajú nielen k monitorovaniu liečby,
ale i k diagnostikovaniu nových ochorení.

V Kálnici bývam od roku 1983, kedy som sa vydala za Ing. Jaroslava
Ševčíka. Máme dvoch synov – Jaroslava a Ondreja. Okrem rodiny, ktorá je
na prvom mieste v mojom živote, rada chodím do prírody, čiastočne sa venu−
jem práci v záhrade, rada si pozriem dobrý film alebo prečítam pútavú knihu.

V Obecnom zastupiteľstve pracujem od roku 1997 ako členka sociálnej
komisie. Spočiatku to bola veľká výzva ale i zodpovednosť nájsť vhodný
spôsob monitorovania a komunikácie s príslušnou skupinou obyvateľov. Na−
koniec sa nám osvedčili návštevy starších spoluobčanov pri príležitosti ich
životného jubilea alebo pri roznášaní mikulášskych balíčkov. Mnohokrát som
sa presvedčila o tom, že samota je ten najhorší spoločník človeka a potešilo
ma, keď som hoci len nakrátko spestrila našim starkým ich všedný deň.

Nie som členkou žiadnej politickej strany. V ďalšom volebnom období
by som chcela pokračovať prácou v sociálnej komisii a svojimi vedomos−
ťami a skúsenosťami pomôcť obecnému zastupiteľstvu prijať tie najspráv−
nejšie rozhodnutia.

č. 17 − Ing. Ivan Šicko
Vek: 36 rokov, povolanie: samostatný technik

Absolvoval som Fakultu elektrotechniky a informati−
ky Slovenskej technickej univerzity v Bratislave.
V súčasnosti pracujem ako programátor riadiacich sys−
témov merania a regulácie v oblasti technického za−
bezpečenia budov. V tomto povolaní som získal vzťah k
precíznosti a dôrazu na detail, ktoré musím uplatniť pri
uvádzaní riadiacich systémov do prevádzky.

Rodina – manželka a moje dve deti ma naučili láske a starostlivosti a dávajú
mi istotu bezpečného zázemia. Dúfam, že mi umožníte využiť tieto schop−
nosti aj v práci pre nás všetkých v našom obecnom zastupiteľstve.

č. 18 − Zuzana Škulcová
Mám 28 rokov, študovala som na Pedagogickej a

kultúrnej akadémii v Modre − odbor učiteľstvo a vy−
chovávateľstvo. Od roku 2000 pracujem ako učiteľka
v MŠ Kálnica. Patrím ešte asi medzi mladých a ne−
skúsených učiteľov, ale s pribúdajúcou praxou si uve−
domujem dôležitosť školstva, aké potrebné bolo jeho
zreformovanie, ale aj to, čo všetko musíme doháňať,
aby sa naše deti mali v škole lepšie, aby ju rady
navštevovali. Mali by sme školu chápať ako celok,

kde sa spájajú záujmy detí, rodičov, učiteľov a vtedy sa môžeme prezen−
tovať a spolu niečo vytvárať. Nechcem nič sľubovať, len som zhrnula
môj pohľad na naše školstvo a predstavu do budúcnosti.

č. 19 − Ján Valovič
Vek: 56 rokov, povolanie: brusič kovov

Pomerne často ma vidieť s fotoaparátom v ruke,
či už pri fotení nejakej akcie alebo v prírode. Keďže
teda rád fotografujem, rád by som naďalej fotil našu
dedinu ako nám rastie do krásy, spokojných
a usmiatych obyvateľov Kálnice, ktorí sú hrdí na svoju
dedinu, v ktorej prekvitá cestovný ruch, ľudia sa vedia
zabaviť, či už na spoločných akciách alebo inak. Nielen
že chcem stláčať spúšť na fotoaparáte, ale chcem aj

ako poslanec k tomu veľkou mierou prispieť a využiť tak vedomosti, ktoré
som v minulosti nadobudol, či už ako funkcionár alebo inak.

č. 20− Ing. Florián Zámečník
Vek: 63 rokov, rodinný stav: ženatý, tri dospelé deti,
vzdelanie: Vysoká škola poľnohospodárska, pracovné
zaradenie: predseda PD Beckov

Odborné spôsobilosti a jazykové vedomosti: poľ−
nohospodárske odborné spôsobilosti – zootechnik, ne−
mecký jazyk, záujmová činnosť: poľovníctvo, v minulosti
včelárstvo, rybolov. Vyznamenania: Bronzová medaila
Slovenského poľovníckeho zväzu

Čo by nemalo chýbať vo volebnom programe: zriadenie penziónu pre
seniorov.

Stručná charakteristika Ing. Floriána Zámečníka: Skúsený riadiaci pra−
covník, zootechnik  – predseda PD v Beckove. Jeho bohaté skúsenosti,
rozvaha, prirodzená autorita, cit pre spravodlivosť a rozhľad by sa uplatnili
v činnosti nového Obecného zastupiteľstva v Kálnici s predpokladom
zaradenia v komisii pre kontrolu verejného záujmu.
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Začiatok školského roka v materskej škole
Začiatok školského roka bol tento rok iný, pokojnejší.

Prišli aj nové deti, ale v triede nebolo plaču a bolo vidieť, že
aj deti si cez prázdniny oddýchli. V septembri nás navštívila
logopedička pani Predná. Zisťovala úroveň rečového preja−
vu, ktorý je u detí každým rokom horší. Každý vie, že dnes
veľa komunikujeme hlavne s internetom, ale je škoda, že to
negatívne vplýva na našu najmladšiu generáciu. To skon−
štatovala aj p. Predná. Je to škoda hlavne preto, že v tomto
období je intenzita rečového a jazykového vývoja najväčšia
a tento vývoj už nikdy nebude taký búrlivý ako v tomto
veku. K tomu sa pripájajú aj varovania psychológov, že čo
v tomto období zanedbáme už možno nikdy nenapravíme.

V STVP je zahrnutá aj téma “Boj s obezitou“. Síce obéz−
ne deti v materskej škole nemáme, zahrnuli sme túto tému
aj do SVP materská škola Kálnica. Ide tu skôr o propagovanie
zdravého životného štýlu predlžovaním vychádzok, pohybo−
vými hrami na čerstvom vzduchu, obmedzovaním sladkostí
a ich nahrádzanie ovocím a zeleninou. Preto uvítame, ak
nás rodičia potešia vo sviatok svojej ratolesti radšej ovocím,
zeleninou, cereáliami a pod.

V materskej škole sme si tento rok začali umývať aj
zuby, aby sa u detí zvyšovala dentálna hygiena a zároveň
si upevňovali tento návyk. Deti túto novotu uvítali a je vidieť,
že si zúbky umývajú aj doma. Pokračujeme aj v krúžkovej
činnosti medzi ktoré patrí aj výučba anglického jazyka, ktorý
tento rok vedie lektorka z Piešťan p. Otrubová. Deti radi
pracujú s počítačom, pričom sa učia manipulovať hlavne
s myšou. Riešia jednoduché predškolské úlohy z CD, kto−
ré je schválené ministerstvom školstva.

V rámci októbra mesiaca úcty k starším, budeme vy−
stupovať 6.novembra v KD s folklórnym pásmom „Rok na
dedine“ a 3.12.2010 popoludní chceme potešiť členov Klubu
dôchodcov v Kálnici na ich výročnej schôdzi. Dňa
ss17.12.2010 v popoludňajších hodinách pripravujeme spo−
lu s deťmi zo základnej školy vianočný večierok, ktorý bude
spojený s vianočnými trhmi. Srdečne pozývame nielen ro−
dičov, ale aj starých rodičov, susedov a známych.

Zuzana Škulcová

V sobotu 14. augusta 2010 sa usku−
točnil v našej družobnej obci Popovice
v ČR „Deň obce“ s pripomenutím si 790.
výročia prvej písomnej zmienky o obci
Popovice. Oslava sa uskutočnila v pre−
krásnom prírodnom prostredí amfiteát−

ra „Bukovina“, ktorý bol nedávno pre−
budovaný z bývalého vojenského ob−
jektu. Bol to veľký sviatok všetkých ob−
čanov Popovíc a širokého okolia. Vo
veľkej hale „amfíku“ bola pre návštev−
níkov pripravená výstava o histórii obce,
včetne kópií listín z roku 1220, 1228 a
1258, kde sa názov obce objavuje. Spo−
ločenské organizácie, spolky, ale i veľa
jednotlivcov, pripravili nádherné prezen−
tácie o svojej činnosti, výstavu svojich
ručných prác a modelov, umeleckých
predmetov, poľovných trofejí, ale i foto−
dokumntácií zo svojej činnosti, ktoré vy−
stavovali na nespo−
četnom množstve pro−
pagačných panelov.
Pre deti, ale i dospe−
lých prebiehali rôzne
zaujímavé súťaže,
ako streľba zo vzdu−
chovky, slalom s lop−
tou, ťahanie vody
„koštýřem“, folklórny
kvíz a iné. Naviac,
menšie deti mali k dis−
pozícií nafukovací
hrad s kĺzačkou a
tranpolínou. V malej
kinosále sa nonstop premietalo na plát−
no DVD−čko, zostrihané zo starých fil−
mov miestnych nadšencov, ktoré zachy−
távalo hystorické mílniky obce, ako i
život miestnych občanov. Na veľkom
pódiu pred viac ako 600 divákmi bol
hlavným ťahákom osláv veľkolepý kul−
túrny program so štvorhodinovým ma−
ratónom vystúpení miestnych folklór−
nych súborov a iných žánrov v podaní
od detí z materskej škôlky, školy, mlá−

deže a dospelých až po seniorov v po−
kročilom veku. Predstavili sa domáce
súbory Popoviánek, SPOT Slunéčko,
módna prehliadka svadobných šiat ne−
vesty za posledných 50 rokov a iné.
Súčasťou žánrove pestrého kultúrneho

programu bolo obno−
venie a ukážka sláv−
nosti niekdajších do−
žiniek. Na čele dožin−
kového sprievodu
išiel koč s gazdom a
gazdinou, ktorým ná−
sledne boli odovzdá−
vané dožinkové ven−
ce za spevov a tan−
cov družiny. Parádne
vyzdobený koč mali
možnosť záujemcovia
využiť na prevezenie
sa areálom „Amfíku
Bukovina“. Večer na−
sledovala zábava v
malom amfíku s cim−

balovou muzikou –Mladí Burčáci a na
veľkom pódiu vyhrávala dychová
hudba Hradčovianka, ktorú neskôr vy−
striedala miestna rocková kapela ZZ
Bar. Tejto veľkolepej oslavy sa zúčast−
nila i delegácia 15 zástupcov našej
obce na čele so starostom Ing. Borco−
vanom, ktorý vo svojom príhovore
všetkých pozdravil v mene občanov
Kálnice. Pripomenul, že naše priateľ−
ské družobné vzťahy medzi obcami
Popovice a Kálnica pretrvávajú už viac
ako 33 rokov a postupne prerástli na
osobné priateľstvá. Pri odchádzaní

našej delegácie sme pani starostke Jit−
ke Novákovej, ktorá bola hlavnou or−
ganizátorkou a zároveň i moderátorkou
kultúrneho programu, poďakovali za
vrelé prijatie a nezabudnuteľný zážitok
všetkých našich účastníkov z príjemne
prežitého dňa s tým, že čo dokázali a
prezentovali v bohatom kultúrnom
programe, bolo fantastické a im to mô−
žeme len závidieť.
Dušan Filip, zástupca starostu obce

Popovice – Deň obce
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Letné prázdniny sa skončili a nadišiel
september. Mesiac, kedy mnoho školákov
nastupuje do školy. Aj tí naši sa druhého
septembra ráno zhromaždili v škole na
slávnosti. Tento školský rok sme začali

počúvaním hymny Slovenskej republiky. V
príhovore riaditeľky školy sa aj žiaci vy−
jadrili, či sa do školy tešili alebo nie. Tých,
čo sa tešili bolo málo, viac bolo tých, čo
by si radi letné prázdniny predĺžili. Najviac
asi boli zvedaví a zároveň sa tešili naši
noví žiačikovia − prváčikovia. Tento rok
ich nastúpilo len päť, ale dnes sa im v škole
veľmi darí a robia nám, pani učiteľkám, ra−
dosť. Želáme im, aby sa im aj naďalej takto
s chuťou pracovali! Určite aj tí starší žiaci
sa im budú snažiť pomáhať. Počet detí v
základnej škole sa nám nezmenil, je nás
aj tento školský rok 29.

Zmeny nastali medzi pani učiteľkami.
Dve náš kolektív opustili: Eva Janegová a
Jarmila Kippel. Namiesto nich prišli pani
učiteľky: Anna Juríková a Dana Kaššovi−
cová. Dúfam, že sa im bude pracovať dob−
re v našom malom kolektíve a spolu zvlád−
neme všetky pracovné úlohy, ktoré na nás
čakajú. Pani učiteľky okrem vyučovania sa
budú deťom venovať aj v  krúžkoch: flauto−
vom, turistickom, krúžku anglického jazy−
ka a športových hrách. V školskom klube
detí budú chodiť do prírody s pani vychová−
vateľkou, prisľúbil aj pán včelár Tibor Valo−
vič, že od jari deti zoberie za včielkami,
kde sa naučia ich mať radi a získajú nové
poznatky o ich živote.

Myslím, že sme tento školský rok za−
čali dobre, len nás trápi, že v druhom a
treťom ročníku, v ktorých sa už učí podľa

nového školského vzdelávacieho progra−
mu, stále trpíme nedostatkom učebníc a pra−
covných zošitov, čo nám sťažuje našu prá−
cu. Nás každý rok stojí veľa času a úsilia,
pokým zostavíme osnovy reformných roč−

níkov, aby sme to mali
do septembra prichys−
tané a na učebnice ča−
káme v lepšom prípade
pol roka a viac! A to už
nehovoriac o tom, že
pracovné zošity z jed−
notlivých predmetov
sme mali zdarma, lebo
ich hradilo ministerstvo
školstva a tie nové si
musíme kupovať, a tým
zaťažujeme finančne na−
šich rodičov, ktorí majú
dosť výdavkov aj bez
toho! Celkovo finančne
na tom nie sme najlep−
šie, šetríme, ako môže−

me, ale tak, aby to naše deti pocítili čo naj−
menej. Darí sa nám to hlavne vďaka obe−
tavosti pani učiteliek základnej a materskej
školy, pani upratovačiek a pani kuchárok,
ako aj dobrej spolupráci s rodičmi našich
detí nielen v základnej, ale aj materskej škole.
Dúfame, že táto spolupráca bude tento rok
ešte lepšia, pomôžu nám svojou iniciatívou
zlepšovať a skrášľovať naše prostredie.

Nielen v základnej škole máme problé−
my s financiami, v materskej škole sú ešte
väčšie, nakoľko nám každoročne klesá po−
čet detí. Tento školský rok ich máme zapí−
saných 21, na ktoré dostaneme príspevok.
Takže nás čaká „uťahovanie opaskov“. Na−
priek tejto nepriaznivej situácii urobíme ma−
ximum pre naše deti, a dúfame, že v tomto
snažení neostaneme pedagógovia sami, že
nám pomôžu rodičia detí, rada školy a obecné
zastupiteľstvo na čele s pánom starostom,
prekonať problémy tak, aby sme nemuseli
ukončiť prevádzku ani jednej zo škôl a škol−
skej jedálne. Viem, že v čase pretrvávajúcej
krízy nie sme sami, ktorí majú finančné prob−
lémy. Ale nezabudnime: škola je tu hlavne
pre deti, aby nemuseli ďaleko cestovať za
výchovou a vzdelaním, všetci sa môžu pod
vedením pani učiteliek realizovať recitačne,
spevácky, divadelne v kultúrnych progra−
moch, ktoré pomáhajú udržiavať kultúrny
život v obci, lebo obec bez školy je ako
jazero bez vody.
Mgr. Monika Roháčková, riaditeľka školy

Ako sme začali nový školský rokDOPRAVNÉ IHRISKO
Prednedávnom sme boli na dopravnom ihrisku. My tretia−

ci sme boli v takej chatke, kde sme sa učili o doprave. Potom
sme si aj premietali film. Po skončení sme išli na ihrisko, a tam
sme sa vozili na bicykloch a motokárach. Potom prišli druháci
a oni sa tiež vozili. Niektorí sa išli najesť. Keď sme skončili,
ujovia nás poprosili, či by sme pozbierali značky. Nakoniec
sme si nasadli do autobusu a išli sme do Kálnice.

Turistická vychádzka

Super prázdniny
Ja som bola cez prázdniny v Chorvátsku. Bolo

tam pekné počasie. Na večeru sme boli v reštaurácii
a ja s Nikou sme si dali pizzu. Na druhý deň sme si
boli v meste. S Nikou a malou Neli sme sa vyfotili.
Aj sme si pokúpili. Bolo nám super. Boli sme na pies−
kovej pláži a našli sme v piesku päť kuna.  Malej
Neli sme museli dať plienku pre psov. Ale jedno sa
mi nepáčilo, pretože s nami spal môj brat.

Natália Tyznerová 3.A.

Jesenná výzdoba v škole...
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Dostať sa do „Klubu deväťdesiatnikov“ nie je ani také ťažké − v prospech
uchádzača pracuje sám čas. Stačí sa jedného rána zobudiť: „Dnes mám
deväťdesiate narodeniny!“ Koľkým v našej obci sa to podarilo a ešte podarí?

Tu je zoznam obyvateľov nad 90 rokov pre rok 2010: Eva Bolechová −
95 rokov; Michal Zahumenský − 94 rokov; Margita Kváčalová − 94 rokov;
Anna Šlosárová − 92 rokov; Anna Šicková − 91 rokov; Ján Krchnavý − 90
rokov; Paula Kubišová − 90 rokov; Katarína Hrnčiariková − 90 rokov.

Aký je recept na dlhovekosť,
šťastie a spokojnosť? Pýtame sa
našej jubilantky, dnes už 91−roč−
nej Kálničanky pani Anny Šic−
kovej, rod. Kubánovej.

Pani Šicková, ste rodená
Kálničanka?

Pochádzam z Krivosúd−
Bodovky. Keď som bola mla−
dá, osemnásťročná, hrávala
som divadlo. Za účinkovanie v
hre Rozmarín som dostala veľ−
kú pochvalu od pána učiteľa,
nášho režiséra. Desaťkrát som
hrala − až do svadby, potom
už nie.

Aj v Kálnici ste hrali?
Nie, len na Bodovke do

svadby.
Kde ste mali svadbu?
V jednom roku sme mali v

našej rodine tri svadby, v apríli
a v auguste sa vydávali sestry a vo februári ja. Od učiteľa som dostala knihu
Dobrá kuchárka pre slovenskú domácnosť (autorka Oľga Vrbová) aj s veno−
vaním ako jeho najlepšej herečke a od kamarátov list, v ktorom manželovi
ukladali povinnosť za to, že ma „ukradol“ zaplatiť 1000 korún pokuty. Nakoniec
zaplatil 300 korún, čo bol vtedy veľký peniaz. Sobáš sme mali v Beckove v
ev. kostole 13. februára 1947. Z Kálnice sme mali požičané auto od p. Klčov−
ského. Cestou z kostola sme havarovali, auto sa prevrátilo na strechu, ale nič
sa nám nestalo, chlapi auto obrátili a išlo sa ďalej. V Kálnici u Šickov boli naraz
dve svadby, vydávala sa aj mužova sestra Anna za Jána Krchnavého.

Nikdy som nebola so svokrou, až na svadbe prvýkrát. Obávala som
sa jej. Ľudia sa išli pozerať, ako ma bude vítať. Podala mi ruku... Betka
Michalíková spievala uvítacie piesne. Na druhý deň po svadbe som išla
dojiť. Kuchárka v dome svokrovcov išla pozrieť, čo je mlieko dosť napene−
né, teda či viem dojiť, ako sa hovorilo. Všetko som vedela urobiť, aj kone
zapriahať, do hory po drevo ísť, pomáhala som ako chlap. Vedela som aj
navariť, oprať, priasť. V novom dome som všetko pretrpela. Až po smrti
svokra a svokry si syn postavil nový dom a my s mužom sme starý
museli zbúrať a za ním postavili tento.

Mali ste deti?
Mala som tri deti, syna Milana a dve dcéry. Do roka od svadby sa mi

narodil syn Milan. Bolo to náhle. Ešte som chcela nakŕmiť zvieratá, dala som
variť burgyňu do hrnca. Muž zatiaľ išiel na bicykli do Beckova po pôrodnú
asistentku, volali ju Ikáška. Bol zlý jesenný čas, vietor, chlad, ako v októbri.
O 4 roky sa nám narodila staršia dcéra Anna, vydala sa za Dušana Filipa a
po ôsmich rokoch mladšia Elena, tá sa vydala za Masára do Hrádku. Keď
mala Elenka 17 rokov, boli v Beckovskej Vieske hody, išli tam s kamarátka−
mi autom a havarovali, učila sa v Odeve. Päť dní bola v bezvedomí! Aj
predtým sa skoro utopila. Keď mala 4 roky pri škôlke spadla z prechodu cez
potok − bola jar, v potoku plno vody. Skočila som za ňou, babka Daranských
to videla, dala jej suché šaty, doma som ju uložila pod duchnu a nič jej
nebolo, vyhriala sa v duchnách. Keď som čakala Elenku po ôsmich rokoch
po Anke išlo sa vtedy do družstva. Vtedy sa nič na deti nedostávalo, na−
opak, všetko sa muselo odovzdávať do družstva, napríklad vajcia a z pra−
saťa koža a 5 kg masti. Spomínam si na jednu prasnicu, ktorá v tom čase
mala 8 prasiatok. Najskôr nemohla porodiť, ale vedela som, že jej treba
pomôcť, umyla som si ruky a vytiahla z nej vzpriečené prasiatko, bolo
mŕtve, ostatné porodila bez problémov. Prasiatka sme predali, nechali sme
len dve. Museli sme zapísať koľko prasiatok chováme, napísali sme len
jedno. Prišiel kontrolór, bála som sa, ako to dopadne, ale sviňa si ľahla
krížom a bolo vidieť len jedno. Aj my sme potrebovali jesť. S deťmi som
chodila do žatvy, Anku na chrbte, Milan za ruku..

Vzťah k liečiteľstvu máte po otcovi?
Otec Ján Kubán na Bodovke pomáhal liečiť ľudí aj zvieratá. Dostalo sa

mu často pochvaly aj od doktorov. Otec bol v Rusku v zajatí 4 roky, slúžil u
bohatého statkára, chcel, aby tam ostal. Otec mal doma dve sestry a jedné−
ho brata, ktorý bol tiež v zajatí. Dožil sa 86 rokov, aj jeho brat, ale umrel o
dva roky skôr. Otec bol z toho nešťastný. Jedna otcova sestra sa dožila 90
rokov a druhá 96.

Aký bol Váš manžel?
Manžel Adam Šicko (1919−2005) bol rovnaký ročník ako ja. Zomrel pred

piatimi rokmi. Mal vodu na pľúcach, dostal zápal pľúc a nakoniec mu zlyhalo
srdce. Každý deň sme za ním chodili do nemocnice, deti rovno z práce.
Lekár ho už chcel pustiť domov, poslednýkrát som za ním prišla do nemoc−
nice, hoci som už ani nemienila, veď mal prísť domov, ale na druhý deň nám
oznámili, že skonal. Robila som si starosti ako sa budeme o neho starať,
nevyzeral, že sa mu polepšilo. Pán Boh to vyriešil.

A mama?
Mama umrela … dostala infarkt. Začiatkom septembra bývajú na Bo−

dovke hody, vtedy ju vzali do nemocnice, doktor povedal, že sa jej to stalo
od radosti, že žení syna, bolo to pred 40−timi rokmi. Svadba bola na rýchlo
vo štvrtok a v piatok mama umrela... Otec potom pomáhal neveste dojiť
kravy, aj deti varovať.

Koľko vás bolo detí?
Bolo nás 6 detí, štyri dievčatá a dvaja chlapci. Dnes žijeme ešte štyria,

ja som najstaršia, sestra bude mať o rok 90 rokov, druhá má 84 a brat 86
rokov. Sestra je po smrti muža v Trenčíne v domove dôchodcov. Nemala
deti. Brat chodí ku mne častejšie na návštevu.

Po prvej svetovej vojne ste sa narodili, po druhej ste sa vydali...
Cez vojnu sme mali v dome vojakov, my sme museli spávať v stodole.

Počúvali sme rádio, aby sme vedeli, kde sa bojuje. Bodovku bombardovali, išli
cez nás rumunskí aj ruskí vojaci, jedni od Beckova, druhí od Trenčína. V tej
hrôze u nás na výške porodila jedna suseda a sused Hrušovský sa obesil.

Aké ste mali a máte záľuby?
Na Bodovke som hrávala divadlo, vyšívala, vedela som tkať a priasť, aj

kone zapriahať. Aj dnes sa hýbem, pomáham okolo domu, v záhrade. Lekár
mi povedal, že som schudla, aby som sa najedla a nerobila. Každú nedeľu
idem do kostola. Navarím si na dva dni, dám do chladničky, a keď prídem z
kostola, je hotové. V mladosti som zbierala aj liečivé bylinky a posielala som
ich vo vreciach poštou do
Malaciek (lipový kvet,
materinu dúšku...). Na
povale na plachte som
ich sušila. Tak som si pri−
vyrábala, keď deti boli
malé.

Čo čítate?
Čítam Evanjelického

posla, Evanjelický spev−
ník a Modlitby na každý
deň. Modlím sa aj za
tých, čo nemôžu chodiť
do kostola.

Čo Vám chutí?
Mávam chuť na hor−

kú čokoládu, každý deň
si dám kúsok.

Prečo ste sa − pod−
ľa Vás − dožili takého
krásneho veku?

Lebo sa každý deň
modlím a Pána Boha pro−
sím, aby mi dal zdravia,
aby som mohla ešte cho−
diť do kostola. Keď som
mala 90 rokov, ani som
nemohla vyjsť z kostola,
toľkí mi priali zdravia a Bo−
žieho požehnania. Pán Boh ma šanoval a pomáhal mi vždy najviac.

Anna Šicková žije vo svojom domku v spoločnom dvore so synom Mila−
nom a jeho rodinou. Syn chodí na traktore pomáhať ľuďom orať záhradky.
Matka je na neho hrdá, teší ju, že každému pomôže. A ona zasa pomáha
jemu − opatrí každý deň sliepky, zajace, holuby. Aj slivky pomáhala tento rok
zberať − dokonca nazberala viac ako oni. Po zbere išla pešky dolu kopcom a
mladí sa viezli, ale dobehli ju až pri škôlke, potom sa odviezla aj ona.

Raz darmo, je to stále šikovná a pracovitá žena. Nielenže si nepripúšťa
vek, ale ani choroby. Bola na operácii s okom, dopadlo to veľmi dobre.
Problémy má so sluchom, nosí naslúchací strojček. Zranila si chrbát od
konára pri oberaní ovocia na strome (!), lieči to nechtíkovou tinktúrou (podľa
Trebenovej) vlastnej výroby. Uvarí si, operie... opatrí aj mačku. Má všetko,
čo potrebuje. Svoj domov, rodinu a predovšetkým svoju vieru.

Nech jej Pán Boh žehná do ďalších rokov života ešte dobré zdravie, aby
bola platnou členkou nielen svojej rodiny, ale aj cirkevného zboru a obce. V
lete, 17. júla, oslávila svoje 91. narodeniny.

Za rozhovor ďakuje Dana Badžgoňová

Najstar�í občania - ANNA �ICKOVÁ
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Milan Krchnavý po novom roku oslávi svoje 82. narodeniny, nie je to
žiadne okrúhle jubileum, ale to ani nie je dôvod nášho stretnutia. Úctu a
vážnosť od obce a jej občanov si zaslúži aj pre iné. Hoci sa nestal kálnickým

richtárom, ako jeho bratia, obetoval
pre obecné blaho veľa svojich síl a
času predovšetkým pri budovaní a
udržiavaní prevádzky obecného
vodovodu či za pomoc pri prácach
na stavbe kultúrneho domu. Zaslú−
žil sa aj o zrod modernej poľovníc−
kej organizácie v kálnickom poľov−
nom revíri. Za dlhoročnú obetavú a
príkladnú prácu pre obec navrhol
starosta obce p. Milana Krchnavé−
ho na Cenu obce.

Pán Krchnavý, vraj Vaši dva−
ja bratia boli v Kálnici richtári?

Nielen bratia Ján a Adam boli
richtári v Kálnici, ale aj otec Adam
Krchnavý a dedo rovnakého mena.

Kedy ste sa narodili?
V Kálnici 31. januára 1929.

Otec bol sedliakom, richtárom bol
len krátko, lebo po roku 1939 pre−
brali vedenie obce gardisti (Ján

Ševčík z pálenice bol richtárom). Volali ho richtárom chudobných, lebo
nepatril medzi veľkých sedliakov, ako boli Kukučka, Filip, druhý Filip,
Dovina. Mama Zuzana, rod. Bolechová, bola tiež Kálničanka. Bola doma,
starala sa ako gazdiná o dom a hospodárstvo. Ja som sa podal skôr na
otca. Bolo nás päť detí, bol som najmladší. Dnes žije najstaršia sestra
Anna Mišechová (16.8.1921) a ja, najmladší. Boli sme po dvoch rokoch.
Otec Adam Krchnavý bol gazdom a funkcionárom obce – veliteľ hasičov,
družstevný účtovník...

Z tohto je jasné, po kom ste aj s bratmi zdedili schopnosť angažovať sa
pre veci verejné.

Kde ste chodili do školy?
Najprv v Kálnici, potom do Meštianskej školy v Novom Meste nad Vá−

hom a od roku 1943 vo Svite k Baťovi do učenia. Budeme mať aj stretnutie
po 65−tich rokoch. Bol som tam sedem rokov, z toho štyri roky som sa učil
a pracoval zároveň, a teda si aj zarábal peniaze a tri roky som pracoval.

Prečo ste sa vrátili domov?
Otec mi zomrel v roku 1945, v Kálnici vtedy nebolo družstvo, mama bola

na majetok sama a ja som bol slobodný, bratia mali rodiny. Chceli, aby som
prišiel domov Vo Svite som uviedol, že idem do poľnohospodárstva, tak mi
nerobili ťažkosti.

Kde ste pracovali popri práci na gazdovstve?
Od 1. januára 1951 som bol doma a zamestnal som sa v novom Meste nad

Váhom vo Vzduchotechnike. Vzdelanie u Baťu bolo na úrovni priemyslovky. V
roku 1956 som odišiel zo Vzduchotechniky do Montáží, podnik bol v Bratislave,
bol som tam až do roku 1965. Pracoval som po cele Československej republi−
ke, aj v Bulharsku a v Kórei po dvakrát. Montovali sme vzduchotechnické
zariadenia pre nové československé
veľvyslanectvá. Robili domáci, ja som
ich len viedol. Čudovali sa tomu, pý−
tali sa, či som inžinier, keď nie: „Čo
potom robí inžinier?“ Povedal som,
že robí projekty.

Ako sa vám žilo na montá−
žach?

Bolo to pestré. V Kórei sme
chodili každý týždeň, keď bol príliv
k moru na celý deň, dostali sme
auto z veľvyslanectva. Bol som tam
cez leto, už ráno o 7. hodine bolo
30?C v tieni. Jeden deň bol pre mňa
najhorší, bola strašná horúčava.
Mal som už ísť domov, ale jeden
spolupracovník ma presvedčil, aby
som ešte dva týždne počkal a pôj−
deme spolu. Montovali sme okno
veľké ako celá stena. Celý deň som
sedel, výkresy som mal na kole−
nách, nevládal som sa od horúča−
vy hýbať. Bolo strašne teplo a vy−
soká vlhkosť vzduchu. Kórejcom
som len ukazoval, čo majú robiť.

Stali sa aj zlé veci?
Zažili sme všeličo. Ale nemal som žiadny úraz, ani personál. Neriskoval

som, robili sme aj vysoko, aj všelikde...
Po návrate z montáží ste kde pracovali?
Od roku 1965 som opäť robil vo Vzduchotechnike. Až do dôchodku. Výpo−

veď som dal presne na deň ako 60−ročný v roku 1989. Dostal som ponuku robiť
ďalej: „Nie, už toho bolo dosť!“

Boli ste aj na vojenčine?
Áno, dva roky.
Kedy ste sa oženili?
Bolo to v roku 1956. So ženou

sme sa zoznámili v Revúcej, kde
som vtedy robil na montážach. Ženy
si hneď išli zistiť, ktorý z robotníkov
je slobodný! Jolana Kolesárová bola
zo Štítniku a vtedy nemala ešte 18
rokov. Lúčili sme sa s tým, že prí−
dem po ňu, keď bude plnoletá. Pra−
coval som za Brnom, keď mi vy−
chovávateľka z internátu, kde bý−
vala, poslala telegram, že Jolana má
problémy s otcom. Prišiel som po
ňu, ale vo fabrike ju nechceli pustiť,
mali málo ľudí, iba ak by sa vydá−
vala. Musel som im poslať sobášny
list. Svadbu sme mali narýchlo v
novembri 1956. Dohodli sme sa s
predsedom MNV Jánom Ševčíkom
na najbližšiu sobotu... Bola o desať rokov mladšia, mama jej už umrela. Mala
len staršiu sestru vydatú pri Žiline.

Ako ste žili?
Ja som bol na montážach a žena s mojou mamou doma. So svokrou si

rozumela, aj ju doopatrovala. Mala dosť peňazí, išiel jej celý plat a ja som
dostával diéty.

Ale neboli ste spolu.
Chodil som každý týždeň domov. Potreboval som peniaze, staval

som chalupu. Keď som dom postavil, nemal som žiadne dlhy, nepotrebo−
val som ani pôžičku.

Narodili sa vám deti?
Mali sme dve deti, syn Miroslav je ženatý, býva v Poprade, má syna aj

dcéru a dcéra Valéria má jedného syna. Som už pradedko, vnuk od syna by
mal prísť aj s rodinou bývať do Kálnice. Syn tu má nedokončený dom.

Manželka už zomrela?
Nie, žije v Štítniku, syn jej tam kúpil chalupu. Po 25−tich rokoch sme sa

rozviedli. Dcéra zostala bývať u mňa v Kálnici a syn sa osamostatnil. Od
vtedy žijem s dcérou a vnukom.

Po toľkých rokoch si snáď môžeme zaspomínať aj na Vašu veľkú
lásku?

Ako mladý som dva roky chodil s Milkou Jamrichovou, robila na úrade,
ale jej matka to prekazila. Rozišli sme sa, dal som jej podmienku: alebo ja
alebo matka. A bol koniec. Nehnevali sme sa. Aj na pohrebe som jej bol pred
tromi rokmi.

Deti som učil samostatnosti. Ako 14−ročný som odišiel z domu, od školy
sa rodičia o mňa nestarali. Chodil som do školy, robil a zarábal. Vo Svite
Baťa poskytoval zamestnancom všetko.

Spomínate na Baťu v dobrom?
Bolo nás 130 chlapcov a 40 dievčat. Dodnes chodíme na stretnutia. Vzni−

kol tam Klub absolventov Baťovej školy. Každý rok sa koná výročná schôdza
a na výročiach po piatich rokoch sa stretávame. Všetko sa to koná v hoteli,
máme aj izbu. Mal som tam kamaráta, býval som u neho, ale pred dvomi
rokmi zomrel. Chodieval aj so ženou ku mne do Kálnice, páčilo sa im tu.

Aké ste mali záľuby?
Štyridsať rokov som bol poľovník. Už dávno nepoľujem. V roku 1993

som skončil. Začali nové skúšky, bolo to hlavne o peniazoch. Revír sa
rozdelil, mysleli si, že k nám budú chodiť Nemci poľovať a oni budú zarábať.
Boli sme najlepší revír v trenčianskom okrese.. Už nebudem poľovať.

Porozprávate nám nejakú poľovnícku príhodu?
Ako poľovník som nemal nepríjemnosti, iba raz. Idem ráno o 4. hodine

vyše dediny, bolo šero, jeseň. Na jabloni čosi veľké vidím – je to medveď!
Veď kto by o 4. hodine rannej oberal jablká. Mal som kuker – pozerám a
vidím, že je to človek. Išiel som preč. Po desiatich rokoch príde za mnou v
krčme Palo Klinčúch: „Ty si ma ráno videl na tej jabloni... Musel som si ísť
odtrhnúť jablká, takú som dostal na ne chuť.“ Ja mu: „Do dneška som
nevedel, kto to bol.“ Aj ľutoval, že sa priznal.

Ako začala spolupráca s obcou?
Keď sa začal stavať v obci vodovod, bol som stále pri tom. S vodou

začal brat Adam Krchnavý. Dedina mala vodu, ale samospádom to nestači−

Predstavujeme: MILAN KRCHNAVÝ
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lo. V lete mávali ľudia problémy. Za Borcovana sa vodovod dorábal. Urobili
sme stoky a bol pokoj. Až dodnes dohliadam na fungovanie obecného vodo−
vodu. Ale tento rok končím, spolu so starostom Borcovanom. Mám obavy,
aby sa mi nezatočila hlava, keď idem po kolmom rebríku.

Zdravie Vám slúži?
Mal so malú mozgovú príhodu, ale zavčasu som to zbadal. Bol som v

krčme, pýtajú sa ma: „Strýčko, čo Vám je?“ Chcel som hovoriť, ale nemohol
som. Dcéra zavolala na pomoc Boženu Ukovú a už som šiel chytro do
nemocnice. Vyšetrenia odhalili mozgovú príhodu, dostal som infúzie. Trochu
mi tŕpla pravá ruka. Dodnes mám menší cit v ruke. Bola tam dobrá lekárka,
starala sa o mňa. Mal som šťastie. Bolo to pred dvoma rokmi. Mal som aj
žalúdočné vredy. Dnes mám pokoj, som vlastne zdravý. Iba vysoký vek –
to keby sa dalo znížiť!

Ako trávite bežný deň?
Starám sa o sliepky, psa. Záhradu ja obrábam. Robím okolo domu. Prv

som robil aj elektrinu a opravoval chladničky. Keď som robil vo Vzducho−
technike, robil som aj také veci, čo nerobia ani výrobcovia chladničiek. Ešte
pomáham starostovi v obci. Som na dôchodku, za tie peniaze by mu to nikto
nerobil. Tu sa človek musí rozumieť vode, elektrine. Doma mám namontova−
ný manometer, tak vidím, či je porucha. Idem kontrolovať. Poruchy bývajú
pri búrke, inak to ide automaticky.

Kto varí?
Dcéra varí. Nemám obľúbené jedlo, je mi to jedno, nie som výberčivý,

zjem všetko. Iba vysmážané mäso nejem, mám z neho kyselinu. Alkohol už
nepijem. V Kórei sme museli piť, rozkaz bol dve deci denne. Bolo tam po vojne,
nesmeli sme piť vodu, iba vo fľaši – a pivo. Vozili nám plzenské. Raz nejaký
mudrlant z vyslanectva pre nás nakúpil lacnejšie pivo z Číny, bolo bližšie ako
z Československa. Inak sme dostávali vagón piva z domova, cesta trvala 14
dní. Čínske pivo bolo krásne zabalené, každá fľaša osobitne v ryžovej slame,
rozdelilo sa pre 11 zamestnancov. Niečo sme večer vypili, ale všetci sme
dostali z neho hnačku. Hneď išla sťažnosť na veľvyslanectvo a o 14 dní bola
zase plzeň. Mal som dvoch domácich pracovníkov, po robote som im vždy
dal fľašku piva. Keď bolo treba, pomohli mi aj v sobotu či nedeľu. Stravovali
sme sa vo fabrike, dve ženy, čo tam s nami boli, varili len v nedeľu.

Fajčíte?
Jednu a pol cigarety denne. Je v tom dobrý tabak. Fajčil som od mla−

dosti. Robil som aj v cigaretovej továrni v Hodoníne. Dostal som odmenu od
riaditeľa – krabicu s najdrahšími cigaretami, čo tam balili. Bolo to tesne pred
svadbou. Zišli sa. Na stoly sme rozniesli cigarety, dali sme aj muzikantom.

Ste spokojný so svojim životom?
Keď bolo treba namontovať prototyp, išiel som ja. Napríklad rotačná

sušiareň – prvýkrát som ju videl, až keď som ju zostavil. Práca ma bavila.
Išlo mi aj o peniaze, staval som vtedy chalupu. Organizoval to brat, zavolal
– poslal som peniaze. Mnohé príbehy som porozprával Milanovi Stanovi.

Potom sme otvorili tri veľké albumy s rodinnými fotografiami. Veľa ich
bolo z práce, z výletov, dovoleniek, aj kórejskej pláže. S rodičmi, zo školy.
Zo svadieb, s deťmi, poľovníkmi. Tak, ako to býva s rodinnými albumami.
Vyvolávajú trochu smútku za starými časmi. Na dvore šantil pes a v akváriu
v kuchyni nás počúvali dve korytnačky. Aspoň sa domáci pán na chvíľu
zastavil od každodenných povinností a zaspomínal pre nás na časy svojej
mladosti. Darmo je, v ich rodine bola práca pre obec zakotvená po tri gene−
rácie. Uvidíme, či sa zapojí aj ďalšia.

Na starých fotografiách vidíte p. Krchnavého ako žiaka základnej školy, v
kruhu rodiny – s rodičmi a všetkými súrodencami a na fotografii zo 14. októb−
ra 2010, kedy vznikol aj tento rozhovor.              Ďakuje Dana Badžgoňová

Spomienky a spokojnosť so svojim životom
Narodil som sa v roku 1930. Vychodil som 8 tried ľudovej školy. Naša

rodina patrila v Kálnici v tých časoch k tým chudobnejším. Autobus do
Kálnice vtedy nechodil (tejto vymoženosti sme sa dočkali až po vojne). Z
toho dôvodu som nemohol ísť do „meštianky“, lebo rodičia mi nemali za čo
kúpiť bicykel a v zime ma nemali za čo ubytovať „na priváte“.

V roku 1945 som sa šiel učiť za obuvníka u Jána Stanu v Kálnici. Po
troch rokoch som spravil tovarišské skúšky. Zamestnal som sa v No−
vom Meste nad Váhom u súkromníka Valenta, ktorý vtedy vyrábal najmä
topánky pre vojakov. Dielňa sa nachádzala na námestí – na „Bergerov−
ci“. Potom som pracoval v Moravskom Lieskovom, v závode „Adamo−
vič“. Baťove firmy však postupne zlikvidovali súkromných obuvníkov,
ktorí vyrábali väčšinou len čižmy – ženské aj mužské. S novou módou
prišiel aj nový trend a takéto čižmy sa prestávali nosiť.

V roku 1949 som sa rozhodol, že si spravím vodičský preukaz a na
jar v roku 1950 som sa zamestnal na Strojovej a traktorovej stanici v
Novom Meste nad Váhom (vtedy Ústredie pre mechanizáciu poľnohos−
podárstva). Podnik mal sídlo oproti Pošty, tam, kde je teraz ul. 1. mája.
Začiatkom 50−tych rokov sa postavil nový podnik STS – Strojová a trak−
torová stanica v Mnešiciach (teraz PEVIZ). Zo začiatku som robil trakto−
ristu, potom ma poslali na 7 mesiacov do Košíc do školy učiť sa za
opravára poľnohospodárskych strojov. Keď som sa vrátil z Košíc, boli mi
ako údržbárovi pridelené tri strediská – Nové Mesto nad Váhom, Bzince
pod Javorinou a Čachtice. Pridelili mi motorku Jawu, na ktorej som podľa
potreby obchádzal tieto strediská a umožnili mi, že som mohol na nej aj
dochádzať domov, do Kálnice. Popri práci som začal chodiť na tri roky aj
do večernej školy za automechanika, takže som získal tri výučné listy.

V roku 1960 si ma vybrali za osobného šoféra a aj za šoféra autobu−
su ROH. Na STS−ke som odpracoval 42 rokov, vozil som 6−tich riadite−
ľov. Myslím si, že boli so mnou spokojní, keďže ani jeden ma po svojom
nástupe nevyhodil.

I keď som robil väčšiu časť odpracovaných rokov vodiča, poľnohospo−
dárstvo a najmä príroda ako celok, mi prirástli k srdcu. Keďže záujem a
lásku k prírode mala aj moja – teraz už nebohá manželka − požiadali sme
vedenie JRD Kálnica o povolenie užívať sad, ktorý bol kedysi náš. Tento
sad bol celý zarastený agátím, tak som dal žiadosť na úrad životného
prostredia o povolenie výrubu týchto stromov. Po obhliadke mi výrub po−
volili v mimo vegetačnom období. A potom sa naša láska k prírode mohla
rozvinúť naplno. Spolu s manželkou sme tu vysadli rôzne ovocné stromy –
najmä slivky. Pravidelným kosením a starostlivosťou o stromy tu vznikol
pekný sad bez oplotenia, kde dokážem čerpať energiu do života. A určite
i náhodný turista rád spočinie pohľadom na upravený kus prírody.

Na ten náš sad dochádzam autom z Nového Mesta nad Váhom a
stojí ma to nemalé peniaze na benzín. Však pokiaľ ešte vládzem, mám z
toho potešenie a v rámci svojich možností mi pomáhajú deti aj vnúčence.
Som rád, že sa mi podarilo do nich vštepiť lásku k prírode.

Tento článok som sa rozhodol napísať i preto, že v kálnickom chotári
je veľa miest nedostupných pre strojové obrábanie, len ľudia o ne akosi
prestali mať záujem. Pár takých, ktorým nie je ľahostajný stav prírody,
však ešte existuje. Patrí im veľká vďaka, že sa dokážu o takéto nedostup−
né miesta postarať. Veď je to krásne, keď sa prejdete po chotári a vidíte aj
upravené a nielen zarastené, nevľúdne miesta. Kedysi také Hrabovníky
(Veľký a Malý), Klíža – veď to boli priam rajské záhrady! Bol by som rád,
keby sa najmä mladší nad tým zamysleli. Viem, žijeme veľmi rýchlo. Poma−
ly na nič nie je čas, ale pokiaľ zdravie slúži, nemali by sme zabúdať na
prírodu. Teba ju chrániť, zveľaďovať – ona sa nám za to vždy odvďačí.

Ján Valovič (Galbavý)
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Katolícke spoločenstvo veria−
cich v Kálnici prežívalo 1. októbra
t. r. veľkú radosť. Tento deň v
nedávno zriadenej kaplnke zasvä−
tenej veľmi známej svätici – sv.
Terézii z Lisieux sme mali po pr−
výkrát príležitosť oslavovať našu
patrónku − po našom hody.

Radosť bola umocnená tým, že
vhodnú budovu pre kaplnku bolo tre−
ba nájsť, odkúpiť a aj opraviť. Všetky
tieto starosti prežívali s bývalým pá−
nom farárom Dr. Tiborom Šubom aj
veriaci a pomáhali mu, za čo im patrí
vďaka.

Niekoľko údajov zo životopi−
su sv. Terézie z Lisieux:

Narodila sa v roku 1873 ako
najmladšia z deviatich detí Ľudovíta
a Zélie Martinových. Rodičia im svo−
jim kresťanským životom dávali dob−
rý príklad. Terezka mala sotva 4
roky, keď jej zomrela mama. Výcho−
va a starostlivosť o deti zostala len
na otcovi. Presťahoval sa spolu s
deťmi do Lisieux. Do školy chodila u
sestier benediktínok. Keď mala Te−
rezka 10 rokov, ťažko ochorela. V
roku 1884 bola na prvom svätom pri−
jímaní. Už o tri roky sa pokúšala vstú−
piť na Karmel, ale ne−
prijali ju, lebo bola ešte
veľmi mladá. Počas
púte s otcom do Ríma
nebojácne poprosila
pápeža o výnimku pre
skorší vstup do klášto−
ra. Súhlas však hneď
nedostala. Do kláštora
vstúpila o pol roka ne−
skôr s povolením miest−
neho biskupa.

V januári 1889 pri−
jala rehoľné rúcho a
meno Terézia od Die−
ťaťa Ježiša. Dňa 8. sep−
tembra 1890 zložila sľu−
by a o tri roky neskôr jej zverili úlohu
pomocnej vychovávateľky noviciek,
ktorú plnila 4 roky, až do smrti. Zo−
mrela na tuberkulózu ako 24 ročná.

Oslava začala v piatok, 1.októb−
ra, sv. omšou o 19,30, na ktorú pri−
šlo toľko ľudí ako v nedeľu. Po sv.
omši sme si cez dataprojektor pre−
mietali fotky z Lisieux. Začiatkom
prázdnin som sa zúčastnil púte do

Lúrd a navštívili sme aj mesto Lisie−
ux, preslávené touto sväticou. To som
ešte nevedel, že o pár týždňov bu−
dem slúžievať sv. omše v kaplnke
zasvätenej sv. Terézii.

V nedeľu, 3.októbra, bola sláv−
nostná sv. omša s hojnou účasťou
veriacich. Na začiatku som prečítal
krátke posolstvo od bývalého pána
farára Dr. Tibora Šubu:

„Milí veriaci z Kálnice. Máte
uprostred seba dlho túženú kaplnku.
Ona je prítomnosťou živého Boha.
Chcem Vám popriať v tejto slávnost−
nej chvíli, keď prvýkrát môžete ofici−
álne sláviť hody − svoju nebeskú pat−
rónku sv. Terezku, aby Vám ukazo−
vala svojim príkladom cestu k Páno−
vi. Ona pomáha stále. Proste ju za
seba, proste ju za svojich blízkych.
Ale hlavne − proste ju za Cirkev a
kňazov, lebo práve za kňazov sa
ona rozhodla modliť a obetovať.

Rád by som s Vami prežíval túto
slávnosť, no ubezpečujem Vás as−
poň o svojej duchovnej blízkosti. A
vyprosujem Vám, aby kaplnka, kto−
rú máte medzi sebou, bola vždy pre
Vás miestom pokoja a studnicou po−
sily. Lebo Pán, ktorý je v nej stále
prítomný, chce Vám udeľovať potreb−
né milosti aj na príhovor Vašej ne−
beskej patrónky sv. Terezky, ktorej
Vás i ja v dnešný deň duchovne zve−
rujem.

Všetkých vás pozdravujem, lebo
si to zaslúžite. Pre vás som upravo−
val túto kaplnku, preto mi je tak vzác−
na.“ Veriaci mali radosť z týchto pár
úprimných slov d.p. Šubu.

V kázni som pripomenul, že sv.
Terézia bola veľmi citlivou dušou
oddanou Bohu. Vo svojej horlivosti
chcela byť: karmelitánkou, snúbeni−
cou Krista, v spojení s Kristom mat−
kou duší. To jej nestačilo, chcela byť
ešte aj Kristovým bojovníkom, kňa−
zom, apoštolom, učiteľom Cirkvi, mi−
sionárom, mučeníkom... Nakoniec
pochopila, že môže byť v Cirkvi, v

mystickom tele Kristovom srdcom –
to znamená láskou. A Cirkev ju po
smrti vyhlásila za patrónku misií a
svoju učiteľku.

Na záver sme zaspievali pápež−
skú hymnu a ani sa nám nechcelo z
kaplnky odísť, lebo nám v Terezkinej
blízkosti bolo tak dobre.

P. Bohuslav Jozef Šprlák
Opraem.

PRVÉ HODY
Pamiatka zosnulých

Október – mesiac úcty k starším, ale aj mesiac, na konci ktorého
si viac ako po iné dni všímame svojich najbližších, ktorí nás predišli na
onen svet. Pamiatka zosnulých, sviatok všetkých svätých, dušičky...

SVIATOK VŠETKÝCH SVÄTÝCH
Kresťanské cirkvi slávia sviatok Všetkých svätých 1. novembra.

Podľa cirkevných prameňov sa slávenie tohto sviatku spája s osobou
pápeža Bonifáca IV., ktorý v Ríme určil slávenie sviatku Panny Márie
a všetkých mučeníkov Cirkvi po prvýkrát na 13. máj 609 alebo 610.

Tento dátum sa viaže k pohanským sviatkom, ktoré sa volali Le−
muria a slávili sa tri dni. Ich cieľom bolo uzmierenie sa s nepokojnými
a nebezpečnými duchmi mŕtvych. Kresťanstvo prebralo dátum a uc−
tievanie mŕtvych rozšírilo o všetkých svätých.

Slávenie Všetkých svätých 1. novembra súvisí s pápežom Gre−
gorom III. (731−741), kedy sa položil dôraz na uctievanie pamiatky
svätých apoštolov a všetkých svätých mučeníkov a vyznávačov po
celom svete. Dátum 13. máj sa postupne vytratil.

Súčasné slávenie 1. novembra súvisí s keltským sviatkom Sam−
hain, ktorý mal podobný obsah ako Lemurie, a naviac bol aj sviatkom
úrody. V ranom stredoveku sa v Írsku slávil sviatok Všetkých svä−
tých 20. apríla. Slávenie 1. novembra začalo vo Franskej ríši, keď
Ľudovít Zbožný v roku 835 vydal na podnet pápeža Gregora IV. so
súhlasom všetkých biskupov o tom nariadenie. Pápež Sixtus IV. (1471−
1484) sviatok potvrdil a rozšíril na osem dní.

Sviatok prevzali aj reformované cirkvi v Anglicku, Nemecku, Švéd−
sku. Vo Švédsku sa oslavoval od soboty do nedele medzi 31. októb−
rom a 6. novembrom, alebo v mnohých luteránskych kostoloch v prvú
novembrovú nedeľu. Rozšíril sa v Kanade a v USA. V metodistických
kostoloch si každoročne pripomínajú aj všetkých zosnulých, čítajúc
zoznam s ich menami, ktoré zverejnia na pamätnú dosku.

SPOMÍNAME...
Na svojich drahých zosnulých si podchvíľou, často mimovoľne,

spomíname. Napríklad uvidíme kvietok v záhradke, a hneď sa nám
vybaví hrejivá spomienka na babičku, ktorá práve taký kvietok milo−
vala.

Ale je tu jeden deň, či niekoľko dní, kedy spomienka na zosnu−
lých je akoby prikázaná – je to sviatok Všetkých svätých a pamiatka
zosnulých. V v prvé novembrové dni sa do našej pozornosti dostá−
vajú cintoríny, miesta spočinutia ľudských tiel. Sú svedectvami o
ľuďoch, o ich živote, o dejinách, o civilizácii a kultúre. Človek väčši−
nou nepochyboval, že to, čo pochová do zeme alebo to, čo pohltí
oheň, je len dočasný príbytok ľudskej duše. To podstatné pretrváva
na veky alebo aspoň po súdny deň. Ako často hovoríme „veríme v...
spoločenstvo svätých, hriechov odpustenie, tela z mŕtvych vzkrie−
senie a život večný“. Prečo v spoločenstvo svätých? Čo mali spo−
ločné svätí s mŕtvymi?

Svätci nachádzali miesto spočinutia na cintorínoch, nad ich hrobmi
sa stavali baziliky a ľudia verili, že keď spočinú v ich blízkosti, tak v
hodine vzkriesenia ich svätec ochráni pred hrôzami pekla. Mŕtvi chce−
li odpočívať čo najbližšie k svojmu svätcovi, čo spôsobilo, že sa po−
chovávalo aj v kostoloch. Cintoríny boli od stredoveku posvätené, a
preto vyhradené časom len veriacim kresťanom. Tí, ktorí neboli pokrs−
tení, nemohli spočinúť v posvätnej zemi. Ani novorodenci pred pokrs−
tením. Pochovávali ich za hradbami cintorína, či pod strešným odkva−
pom kostola, aby ich tečúca voda očisťovala od hriechov alebo na
cintorínoch nevinniatok. Na cintoríne nemali miesto popravení, ani vy−
obcovaní. Vlastný hrob mali len bohatší, ostatní boli pochovávaní v
spoločných hroboch, iba v čase morových epidémií v spoločných
hroboch končili všetci. V mestách zostávali mŕtvi v zemi len po dobu
rozkladu mäkkých častí. Lebku a kosti dolných končatín neskôr uložili
v kostnici. Bývalo bežné, že ľudia idúci do kostola, museli prechádzať
cez cintorín a kostnicu, aby si uvedomovali svoju pominuteľnosť. Me−
mento mori!

Dnešné zvyky sú veľmi vzdialené od časov spoločenskej a nábo−
ženskej nerovnosti. Na cintorínoch nájdu miesto spočinutia všetci ľu−
dia bez rozdielu. Cintoríny sú obecné, pre všetkých. Sú nechránené,
hradby sú väčšinou len minulosťou.

A tak opäť zapaľujeme sviečky nad hrobmi, prinášame kvety,
aby sme si uctili život, z ktorého sme vzišli aj my – a to nielen na

dušičky. Dana Badžgoňová
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O tom, milí priatelia, že evanjelic−
ká cirkev a. v. žije a koná svoje po−
slanie, prináša ľuďom evanjelium aj
tu, v našej Kálnici, hovoria niektoré
skutočnosti. Nie sú to iba Služby
Božie najnavštevovanejšie v roku –
štedrovečerné. Takú vianočnú atmo−
sféru, keď je tak plná modlitebňa, si
praje zaiste každý farár a pravidelný
účastník Služieb Božích nielen jeden
deň v roku, ale pravidelne. Život v
cirkevnom zbore je počas celého
roka v pohybe. Stále sa niečo deje.
Svedčia o tom aktivity, ktoré sa sna−
žíme s Božou pomocou a požehna−
ním robiť. Ale nielen aktivity, je to aj
nemalá, nie vždy nami docenená
služba ľudí, ktorých nevidieť, ale bez
ktorých by Služby Božie neboli Služ−
bami Božími – je to služba kostolníc−
tva a kantorovania, ako aj služba
ďalších spolupracovníkov.

Prečo o tom píšem? Lebo si
myslím, že taká atmosféra ako na
Vianoce, by sa dala napríklad preží−
vať práve v deň, kedy si evanjelici
pripomínajú Pamiatku posvätenia
chrámu Božieho. Je to vlastne deň,
ktorý sa zvykne ľudovo označovať
„hody“. Je to deň, kedy môžeme
hodovať − radovať sa, ďakovať a ja−
sať na Božiu oslavu za tie mnohé
dary, ktorými nás požehnáva. Jed−
ným z nich je aj ten dar, že máme
miesto, modlitebňu, kde sa môže
verný Boží ľud schádzať.

Túto radostnú udalosť si budeme
pripomínať na Službách Božích posled−
nú októbrovú nedeľu, ktorá je však v
tomto roku o to slávnostnejšia, že si
pripomíname Pamiatku Reformácie.
Práve 31. 10. 1517 sa začala Refor−
mácia, ktorá vrátila cirkev k prame−
ňom a k pôvodnému poslaniu, ktoré
dal cirkvi Pán Ježiš Kristus. Pozýva−
me verný Boží ľud, deti, mládež, stred−
nú generáciu i starších sláviť skutoč−
né „hody“ pri Božom Slove a duchov−
ných piesňach.

Chceme spoločne ďakovať i pro−
siť, aby naša modlitebňa zostala tým,
k čomu bola posvätená. Aby o nej
platili biblické slová: „Ajhľa, stánok Boží
s ľuďmi“, ktorí horlia za Božie veci.
Aby sa tu i naďalej zvestovalo čisté
slovo Božie, prisluhovali sa sviatosti
Krst Svätý a Večera Pánova, ktoré
ustanovil Ježiš Kristus, aby tu aj pri
speve duchovných piesní našlo mno−
ho duší upokojenie, uľavenie a uzdra−
venie, aby odtiaľto odchádzali snú−
benci spojení manželským zväzkom
a aby sme tu mohli potešovať užiale−
ných pri odchode ich blízkych. A pre−
dovšetkým, aby o našej modlitebni
platili slová Pána Ježiša Krista: môj
dom má byť domom modlitby.

Je potrebné veľmi veľa, aby bolo
vidieť, že cirkevníci majú radi miesto,
kde Duch Boží prebýva a že im na
ňom záleží. Predovšetkým by sa to
malo prejaviť v horlivejšom a pravi−
delnom slávení nedieľ a sviatkov. Tým
sa upevňuje vzťah k Pánu Bohu a k
cirkvi a zároveň získava človek is−
totu, že nie je sám, že Pán Boh je

Bohom požehnania a dobrých darov,
že On nás nechce zatratiť, ale nám
všemožne pomáha. O človeku a ro−
dinách, ktoré žijú bez Božej autority,
som presvedčená, platia slová: bez
Božieho požehnania, márne naše
namáhania. Čo sa prejavuje najmä v
dnešnej dobe.

V tomto čase žijeme nielen re−
konštrukciou chrámu Božieho v Bec−
kove, ktorý zostáva stále spoločným
majetkom nášho cirkevného zboru,
žijeme nielen myšlienkami o výmene
starých, už nevyhovujúcich okien na
fare, ale žijeme tiež túžbou a potre−
bou vymeniť v modlitebni podlahu,
ktorá je v zlom stave, a potom by
sme chceli ošetriť lavice, vymaľovať
chrámový priestor a urobiť nové ča−
lúnenie v laviciach a okolo oltára. Tie−
to plány, tak ako v našich domác−
nostiach, predpokladajú predo−
všetkým finančné prostriedky, doma
sme na to jeden alebo dvaja, ibaže v
cirkvi sme mnohí, a keď sa pridajú
všetci, môžeme mať viac. Preto Vás,
drahí moji, pozývam k obetavému pri−
spievaniu na Božie veci, veď prijíma−
me od Pána Boha viac, ako sme
schopní sa rozdeliť a dať na Jeho
cirkev. Pozývam Vás tiež, najmä
mladšiu generáciu, k svojpomocnej
práci na oprave modlitebne, čo po−
môže znížiť finančné náklady.

Pozývame evanjelikov a priate−
ľov našej cirkvi na Služby Božie, deti
na besiedku, mladých na dorast a
mládež, sestry do Spoločenstva
evanjelických žien, mladé mamičky
na materskej dovolenke na ich stret−
nutia; tých, čo radi spievajú k spevu
duchovných piesní; či na zborové
výlety, najstarších členov cirkevné−
ho zboru pozývame v októbri na
krátke bohoslužby s Večerou Páno−
vou (dovoz a odvoz vieme zabez−
pečiť na požiadanie) ... jednoducho
pozývame Vás k budovaniu živého
spoločenstva evanjelického cirkevné−
ho zboru. Pozývame Vás, pridajte sa
ku zborovým aktivitám a Váš život
už nebude ako doposiaľ, bude bo−
hatší, krajší a radostnejší. V budú−
com roku nás opäť všetkých čaká
sčítanie obyvateľstva, je preto na nás,
aby sme sa hrdo prihlásili k našej
drahej evanjelickej cirkvi. V cirkev−
nom zbore je potrebné tiež obnoviť
našu evidenciu, pre naše potreby, ale
najmä pre vyššie cirkevno−organizač−
né jednotky. Pridajte sa aj tým, že
zodpovedne vyplníte Evidenčnú kar−
tu člena ECAV (aj jej 2. časť), ktorú
Vám doručia ochotní cirkevníci a pri−
dajte sa tiež svojimi modlitbami v do−
mácnostiach.

Kiež aj Vás „zožiera horlenie pre
Boží stánok“ a žije vo Vás túžba srd−
ca po nasýtení duše. Kiež Vás napĺ−
ňa skutočná, nefalšovaná a samo−
zrejme nie iba vianočná láska k Pá−
novi cirkvi, Ježišovi Kristovi a k na−
šej drahej Evanjelickej cirkvi augs−
burského vyznania.

Vaša Monika Cipciarová,
zborová farárka

Stretnutie dôchodcov na Službách Božích
Uprostred októbra, v mesiaci úcty k starším, v 20. nedeľu po Svätej

Trojici, 17.10.2010 sme sa stretli k večerným Službám Božím pre star−
ších členov nášho cirkevného zboru. Už po štvrtýkrát sme si za tie roky
zvykli na tieto milé stretnutia, ktoré venujeme aj spomienke na náš Tra−

novského Kancionál (starý Spěvník), z ktorého spievame dve piesne, ale
ktorý už v našej cirkvi „doslúžil“ a nahradil ho nový, slovenský spevník,
ale predovšetkým nám ide o spoločenstvo veriacich pri stole Pánovom,
pri Večeri Pánovej a potom o neformálne spoločenstvo pri čajíku a kolá−
čiku v zborovej miestnosti. Vďaka Pánu Bohu za tieto stretnutia a našim
bratom a sestrám, ktorí prežívajú svoj čas jesene prajeme pokojné chví−
le, blízkosť Božiu, dostatok priazne od najbližších a požehnaný čas mod−
litebného života za seba, svoje rodiny i rodinu cirkevného zboru.        (mc)

Čo majú spoločné Vianoce a hody?

Služby Božie a ostatné stretnutia
v Cirkevnom zbore ECAV na Slovensku Beckov
− Hlavné nedeľné Služby Božie bývajú o 10.30 hodine a paralelne

býva nedeľná besiedka pre deti, ktorým sa tu im prístupným spôsobom
zvestuje evanjelium. Príďte spoločne s deťmi do Božieho chrámu! Besied−
ka je určená pre deti od 4 do 12 rokov. Je dôležité, aby sa deti s Božími
pravdami oboznamovali už od útleho detstva.

− Spoveď a Večeru Pánovu budeme prisluhovať 1. a 4. adventnú
nedeľu a v 2. slávnosť vianočnú.

− Ak chcete spoznávať ďalšie, Vám ešte neznáme nápevy piesní z
nášho Evanjelického spevníka alebo z Funebrála, príďte medzi nás vo
štvrtok o 17.30 hodine (V advente budú v tomto čase adventné večier−
ne).

− Nedeľa, 31. 10.2010, budú Služby Božie venované Pamiatke po−
svätenia modlitebne a Pamiatke Reformácie (493. výročie).

− Milí rodičia, ak máte doma malý talent (4 – 20), ktorý sa nehanbí
spievať, pripojte ho k nám k radostnej oslave Pána Boha. Radi by sme
vytvorili detský spevokol. Nácviky bývajú každú 2. sobotu o 16. hodine v
zborovej miestnosti (najbližšie 23.10., 6.11.).

− Milá mládež, pripojte sa spoznávať Božie slovo na našich stretnu−
tiach dorastu (štvrtok o 16. hod.) a mládeže (piatok o 17.hod.)       (mc)
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Pod týmto názvom sa v archíve
zachoval zaujímavý dokument, týka−
júci sa zemianskeho rodu kálnických
Valovičovcov. Je na ňom dátum 14.
marec 1699. Vyhotovili ho zrejme
krátko po smrti Martina Valoviča (v
zozname šľachticov Trenčianskej
župy je zaznamenaný v rokoch 1658
a 1660), jeho traja synovia: Martin,

Ján a Štefan pred richtármi oboch
vtedajších Kálnic − Panskej a Rož−
ňovej a dvanástimi svedkami. Z
dnešného pohľadu ide vlastne o zá−
pis dedičského konania, v ktorom si
uvedení traja Valovičovci, prapravnuci
Blažejovho brata Martina, podelili po−
zostalosť a vymedzili aj ďalšie povin−
nosti.

Dokument je zaujímavý nielen po
obsahovej, ale aj po jazykovej strán−
ke. Je napísaný vo vtedy používanej
podobe slovenského jazyka a pra−
vopisu ovplyvneného jazykom kra−
lickej biblie a čiastočne aj maďarským
pravopisom. Konkrétne napr.: š sa
písalo ako ss, č ako cs, ž ako zs , j
ako g a pod., pravda nie vždy dô−
sledne. Je to výnimočné preto, lebo
z daného obdobia sme mali k dispo−
zícii takmer všetky dokumenty písa−
né v latinskom alebo v maďarskom
jazyku. Ak vezmeme do úvahy dá−
tum jeho vyhotovenia − marec 1699
– tak môžeme konštatovať, že po−
tomkovia kálnických Valovičovcov,
ktorí prišli do Kálnice v 16. storočí z
Chorvátska, sa stotožnili s novou
domovinou a splynuli – po viac ako
100 rokoch – s novým, slovenským
prostredím. Je tiež dôkazom, že mi−
nimálne na úrovni obcí, ale aj nižšej
šľachty sa používala slovenská reč
nielen v bežnom − možno výnimoč−
ne − ale aj v úradnom styku. Aby si
čitateľ mohol urobiť aspoň akú−takú
predstavu, dovolíme si uviesť na
ukážku aspoň niekoľko riadkov z
jeho vstupnej časti, ktoré ani po vyše
300 rokoch netreba prekladať:

„My pratelje Walowičsy neboz−
stika Walowicz Martina, synowe Wa−
lowicz Martin a Walowicz Jano y
Walowicz Istwan. Ponewacs sme sa
nemohly znajdat spolu w tomto sta−
wany, ktere nam zanechal nas ne−
bostik Tatik Walowics Martin, tak že

nemohly sme samy mezy sebu učy−
nit spusob, a nebozto rozdylneš ža−
dagyce prawo Dedinske, aby učinily
mezynami rozdýl a poradek, takže
na žadost našy, Rychtar toho času
zustavagicy, Adamowycs Jano, spo−
lečne z dwanastimy Osobami, niže
podepsanymi to učinily, statek opa−
cili a prohledly.“

V ďalšom texte sa uvádza, ako
si podelili otcovu pozostalosť:

V Darane vyše štepnice (ovoc−
ného sadu?) horná parcela pripadla
Martinovi, uprostred Jánovi a úplne
dolu najmladšiemu Štefanovi. Rovna−
ko si podelili aj ďalšie parcely pri uve−
denej štepnici. Pritom sa dohodli aj
na prístupe k uvedeným pozemkom
i na výške pokuty (6 zlatých), ak by
dohodu ktorýkoľvek z nich porušil.
Ďalšie parcely, podľa popisu zrejme
sa nachádzajúce v časti dnes zná−
mej ako Dlhé diely, resp. Na Kálnici,
kde dnes stoja budovy poľnohospo−
dárskeho družstva – v dokumente
sú označené „Wyktorycsove tak re−
čenemu na Celine s kterej role sa
wyhana od wiescsanskich drahy k
Matuskowim rolam nize cesty“ − si
podelili tak, že horná časť pripadla
Martinovi, prostredná Jánovi a dolná
vedľa Matuškových parcely najmlad−
šiemu z bratov – Štefanovi.

Podelili si aj lúky. Lúka pod Ostrý−
mi vrchmi tzv. Súdenica (csudenica)
pripadla prostrednému bratovi Jáno−
vi, druhá pod názvom Čierneho
(Cserneho) najstaršiemu Martinovi a
tretia pred Bielou hlinou (pred Bilu
hlinu) povyše Galbavých lúk, pripa−
dla najmladšiemu Štefanovi.

Z dokumentov sa nedozvedáme
o rozlohe uvedených parciel a už
vôbec nie o ich katastrálnych čís−
lach. Preto sa môžeme iba domnie−
vať, kde sa asi nachádzali.

Pamätali nielen na seba, ale aj
na svoju matku. Vzhľadom na to, že
v danom čase neexistovalo nič také
ako inštitút starobného dôchodku ga−
rantovaného štátom, bolo povinnos−
ťou detí zaopatriť žijúceho rodiča.
Vzhľadom na to, že ich matka od−
mietla prijať po svojom zosnulom man−
želovi akékoľvek pozemky, dohodli
sa na tom, aby až do svojej smrti

užívala pozemok v Istvíčove (w is−
twicskowe) pod vinohradmi, ďalej
lúku (Ploczaweho tak recsenu Luku)
a jednu kravu. Podľa dohody dom s
priľahlou pivnicou pripadol prostred−
nému z bratov, Jánovi, ktorý sa mal
postarať aj o matku. Dom s pivnicou
ohodnotili na 70 zlatých. Po smrti
matky mala Jánovi pripadnúť atkina
krava, ktorý bol povinný v jej hodno−
te vystrojiť matkin pohreb. Rovnako
tak mu pripadol pozemok v Istvíčo−
ve pod vinohradmi. Z čiastky pripa−
dajúcej z domu na matku predstavu−
júcej 17 a pol zlatých (pol osemnas−
ta zlateho) malo pripadnúť rovnako
na každého z bratov. Deviaty bod
sa týkal prístupu menovaných na jed−
notlivé pozemky. Doslova uvádza:
„Cesta aby bola slobodna, jednemu
každemu, hore a neb dole, z wo−
zom, a neb z lichwou, jakem kolwek
zpusobem, aby sobe nebranily.“ V
prípade porušenia tohto záväzku ten,
čo by ho porušil, mal byť sankciono−
vaný čiastkou 40 zlatých.

Ako sme už v úvode uviedli, do−
kument bol spísaný za prítomnosti
richtárov oboch vtedy existujúcich
Kálnic, čo svedčí aj o tom, že uve−
dení Valovičovci mali svoje sídla v
oboch z nich.

Za Panskú Kálnicu sa aktu zú−
častnil richtár Jano Adamoviech spo−
lu s prísažnými Andrejom, Štefanom
a Jánom Jakušom, Martinom Matuš−
kom, Andrejom Školárom a Štefanom
Košútom.

Za Rožňovú Kálnicu ako jej rich−
tár asistoval Ján Stanjovič s prísaž−
nými Martinom Hladkým, Jánom Mi−
nárom, Andrejom Gdyúrsatikom, An−
drejom Stanjovičom, Martinom Mikuš−
kovičom a Pavlom Michálikom.

Priezviská Stanjovič (zrejme Sta−
novič) a Mikuškovič svedčia aj o tom,
že v danom čase Valovičovci neboli
jediní, čo mali svoj pôvod v Chorvát−
sku. Iba pre zaujímavosť: priezvisko
Stanovič sa na súčasnom Sloven−
sku vyskytuje 21 krát, Mikuškovič
celkom 3 krát (ale iba v Pezinku),
Michálik 384 krát, z toho 65 krát v

BLAHO�ELANIE
V pokojnom, tichom žitia prúde
ďalší rad rokov nech vám rastie
a každý deň nech sviatkom bude,
prinesie radosť, lásku, šťastie.
Krásneho a vzácneho jubilea sa dožíva
pani
Katarína HRNČIARIKOVÁ.
Pätnásteho novembra oslávi v kruhu svo−
jich najbližších krásne 90. narodeniny.
Do ďalších rokov života jej želajú veľa
zdravia, spokojnosti a Božieho požeh−

nania dcéra Mária a syn Ján, nevesta Mária, vnúčatá Janka a
Danka, Monika s Marošom a Ján s Marcelou, pravnúčatá Maťko,
Veronika, Timka, Kubko a Adamko.                                        (b)

(verše − in: zborník Človek človeku, 1998)

Copia rozdilneho listu − alebo dedičské konanie pred 300 rokmi
obciach medzi Trnavou a Trenčínom.

Keďže prítomní prísažní nevedeli
písať a čítať, podpísali sa krížikom.

Dokument „Copia rozdilneho lis−
tu” bol súčasťou Kongregačných spi−
sov Trenčianskej župy z roku 1826,
ktorými sa domáhali uznania svojho
šľachtictva potomkovia čachtickej
vetvy kálnických Valovičovcov. Spolu
s ďalšími dokumentami, napr. gene−
alógiou Martinovho rodu, výpisom z
matriky ev.a.v cirkvi v Beckove, rôz−
nymi ďalšími svedectvami, nám
umožnila jednoznačne potvrdiť naše
dávnejšie konštatovanie, že v Kálni−
ci existoval iba jeden Valovičovský
šľachtický rod odvodzujúci si svoje
výsady od Armálesu vydaného ci−
sárom Rudolfom II. Blažejovi, Marti−
novi a Jánovi Kálnickým – Valovičov−
com zo dňa 3. apríla 1592. Vyvraca−
jú – spolu aj s ďalšími dokumentami,
akými sú súpisy šľachty v Trenčian−
skej a Nitrianskej župe, odpisy Ar−
málesu z rôznych období – tvrdenie,
že od 60. rokov 17. storočia sa už
jedná o akýchsi iných Valovičovcov,
ktorí s Blažejom, Martinom a Jánom
nemajú nič spoločné. Takisto nám
potvrdili naše dávnejšie poznanie, že
pre viacerých Valovičovcov sa už
obe vtedajšie Kálnice stali pritesné a
hľadali možnosti svojho uplatnenia aj
inde vo svete. Práve tieto dokumen−
ty nám umožnili zistiť, že to boli po−
tomkovia Martinovho prapravnuka
Martina v zoznamoch šľachty Tren−
čianskej župy zaznamenaného v
rokoch 1658 a 1660, ktorí sa cez
Haluzice a Čachtice dostali aj do
oblasti Starej Turej, Zvolena i na
Dolnú zem (župa Tolna, ktorá sa na−
chádza v dnešnom Maďarsku a župa
Krašov – Severin, ležiaca na území
dnešného Rumunska). Práve potom−
kovia tejto čachtickej vetvy dnes žijú
aj v oblasti Trnavy a pôsobia v ob−
lasti energetiky − elektrickej i atómo−
vej − a nesú štafetu zakladateľov Va−
lovičovského rodu a  hrdo sa k nemu
hlásia.

PhDr.Pavel Barinych, CSc.,
Ing. Igor Ďurič, PhD.
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Spoločenská rubrika
september – december 2010

UZAVRELI MANŽELSTVO
Bc. Peter Maňo a Paulína Dedíková
Michal Sapák a Jana Juríková

BLAHOŽELÁME
50 r.: Viera Vojtová, Jarmila Hladká, Milan Hrušovský,

Miroslav Farkaš, Zdenka Važanová
60 r.: Mária Kvašňovská, Mária Dovinová,
Ján Krchnavý, Ján Rieger, Ján Hrnčiarik
70 r.: Ivan Šimo
80 r.: Ján Valovič
90 r.: Katarína Hrnčiariková
95 r.: Eva Bolechová

Leto je nenávratne za nami, hoci mne sa zdá, že bolo akési krátke − ubehlo veľmi
rýchle. Ale i jeseň má svoje čaro. Nádherne sfarbené lesy a stráne od sýto žltej cez
oranžovú, bordovú až temne hnedú, poletujúce pavučiny, krvavočervené západy slnka a

markantne sa krátiace dni sú pred−
zvesťou prichádzajúcej zimy. No
skôr, než sa tak stane, skôr než
mráz spáli (ako zvyčajne) celý rok
opatrované chryzantémy a na lúky
a polia padnú prvé vločky snehu,
mali by sme zúročiť našu prácu v
záhradkách, pozbierať úrodu, po−
tešiť sa z nej a možno si aj pripra−
viť chutný pokrm. A o tom budú aj
dva recepty, ktoré uvádzam – hlav−
né suroviny sú dostupné každé−
mu, pretože sú z našich záhrad.

Tekvica a pokrmy z nej, ako
tekvicová omáčka, či tekvicový prívarok sú všeobecne známe, ale čo také tekvicové
placky? Predpokladám, že pre mnohých z vás to nie je žiadne nóvum, predsa len pre
tých, ktorí toto jedlo ešte nevyskúšali, uvádzam „návod na prípravu“.

Druhý recept je tiež z plodov našich záhrad a určite ho poznáte v každej domácnosti.
Čím je teda taký výnimočný? Je určený zaneprázdneným gazdinkám, ktoré počas varenia aj
perú, vysávajú, upratujú… Jeho prípravu zvládne každý a čo je najdôležitejšie – potrebujeme
len jednu misku, varechu a strúhadlo na jablká. Takže prajem vám krásnu a dlhú jeseň a
dobrú chuť k tekvicovým plackám či jablkovému koláču.                    Ingrid Ševčíková

TEKVICOVÉ PLACKY
1 kg nastrúhanej tekvice, 1−2 cibule, 4−6 strúčikov cesnaku, 25 dkg ovsených vlo−

čiek, 20 dkg polohrubej alebo celozrnnej múky, 2 vajcia, soľ, kmín a majorán, podľa
potreby strúhanka. Cibuľku nakrájame na drobné kocky a na troche masti alebo oleja
orestujeme do sklovita. Necháme ochladnúť a pridáme k nastrúhanej tekvici. Potom
pridáme všetky ostatné suroviny: prelisovaný cesnak, múku, vločky a koreniny a poriad−
ne zamiešame. Ak je cesto riedke, môžeme ho zahustiť strúhankou. Placky pečieme na
panvici na rozpálenom oleji z oboch strán do zlatista. Ak chceme menšie placky, môže−
me použiť panvicu na dolky. Podávame so zeleninovým šalátom, alebo len tak „holé“.

RÝCHLY JABLKOVÝ KOLÁČ
400g nastrúhaných jabĺk, 400g polohrubej múky, 300g kryštálového cukru, 2 vajcia,

1 prášok do pečiva, 2 dcl oleja, 2 PL kakaa, cca 100g nasekaných orechov, lekvár,
granko, posýpka... Nastrúhané jablká zmiešame s cukrom, pridáme vajcia a olej a pre−
miešame. Odvážime múku, ku ktorej pridáme prášok do pečiva, kakao a nasekané
orechy a pridáme k jablkovej mase. Poriadne premiešame a vylejeme na vymastený a
múkou vysypaný plech (alebo na papier na pečenie) a pečieme pri 180OC asi 30−40
minút. Upečený a vychladnutý koláč potrieme džemom (marhuľový, ríbezľový, malinový)
a posypeme grankom (alebo strúhaným kokosom alebo farebnou posýpkou). Ak chce−
me, aby bol koláč „slávnostnejší“ môžeme ho poliať čokoládovou polevou.

Milé kuchárky a milí kuchári... Staré fotografie zo zbierky Igora Jelínka

ZIMA
Vážení čitatelia, opäť vám predkladáme staré fotografie

zo zbierky Igora Jelínka – tentoraz ako spomienky na zimné
radosti: zabíjačka, sánkovačka a poľovačka.

Výstava jesenných plodov
Klub dôchodcov v Kálnici v spolupráci so Základnou a materskou školou usporia−

dal už po tretíkrát výstavu jesenných plodov a výtvarných prác detí našej školy na
tému jeseň v záhra−
de.

Výstava sa tento
rok konala v čase
evanjelických hodov v
sobotu a nedeľu 30.
a 31.10.2010 v
priestoroch klubu dô−
chodcov od 14. do
18.hod. Splnila dva
ciele − okrem prezen−
tácie bohatej úrody z
vlastných záhrad dô−
chodcovia poskytli
sumu vyše 100 euro,
ktorú vyzbierali na
dobrovoľnom vstup−
nom ako príspevok
na vybudovanie det−
ského ihriska v areáli
základnej a materskej
školy. Všetkým, ktorí
prispeli, patrí veľké
ĎAKUJEME od detí,
učiteľov a rodičov! (b)

U Šickov

Masárovci s deťmi
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Zo �ivota TJ Zava�an
TJ Zavažan Kálnica pokračuje vo svojej úspešnej činnosti aj v druhom

polroku 2010. Stolnotenisový oddiel úspešne zvládol registráciu hráčov
a prihlásenie sa do Oblastnej stolnotenisovej súťaže riadenej Oblastným
stolnotenisovým zväzom Trenčín pre súťažný ročník 2010 − 2011. Svoje
majstrovské zápasy hrajú v stolnotenisovej herni pri pohostinstve „Poto−
ček“, ktorú si svojpomocne upravili, zlepšili osvetlenie, vymaľovali a tak si
vytvorili veľmi dobré podmienky pre súťaž. I touto cestou všetkým, ktorí sa
o toto pričinili patrí veľké poďakovanie. Verím, že ako nováčik Oblastnej
súťaže okresov Trenčín, Myjava a Nové Mesto nad Váhom – 6. liga − budú
úspešne reprezentovať TJ Zavažan a obec Kálnica. Zatiaľ si počínajú veľmi
úspešne. Po piatich kolách sú zo 14 mužstiev na 6. mieste a v tabuľke
jednotlivcov je na veľmi peknom 3. mieste Erik Kukučka, keď z 15−tich
zápasov 13 vyhral a má úspešnosť 86,67 %. Viac na www.pinec.info v sekcii
OSTZ Trenčín.

Futbalisti i keď ešte nemajú ukončenú jesennú časť majstrovských fut−
balových súťaží, pokračujú v trende z jarnej časti. Muži v Majstrovstve
oblasti sú po 14. kole na 15. mieste, čo našich priaznivcov futbalu príliš
neteší. Faktom zostáva, že káder mužstva máme z vlastných hráčov a je
taký aký je − len jeden hráč je u nás na hosťovaní. Je len na samotných
hráčoch a trénerovi, aby to čo v nich je, dokázali „pretaviť“ i do úspeš−
ných výsledkov na ihrisku, keď veľakrát k tomu chýbal len „krôčik“ pri
premieňaní šancí.

Radosť nám robia najmä mládežnícke mužstvá – dorast a žiaci, pod
trénerským vedením Miloša Šagáta a Jozefa Šlosára. Dorastenci
v Majstrovstve oblasti boli po 8. kole na 3. mieste, v súčastnosti po 12.
kole sú na 8. mieste, čo je stále veľmi dobré. Žiaci v II. triede skupine „C“
jesennú časť ročníka 2010 – 2011 už skončili. Z 10−tich zápasov 9 vyhrali
− získali 27 bodov a s impozantným skóre 76:10 sú na 1. mieste. Góly
dali: Matúš Bolech 30, Kukučka 11, Filip 8, Ochodnický 5, Dedíková 4,
Lintner 4, Šicko 3, Plichta 2, Lhotský 2, Mašán 2 a po jednom pridali
Husár, Mraffko, Uvačik, Khúla a vlastný.

Je potešujúce, že najmä žiaci a dorastenci trávia svoj voľný čas cie−
ľavedome na futbalovom trávniku, čo sa im postupne stáva záľubou
a koníčkom. Z dosahovaných dobrých výsledkov majú radosť a potešenie
a aj rodičia majú istotu, že sa im deti neponevierajú bezcieľne po dedine.
I touto cestou chcem vyzvať aj ďalších chlapcov a dievčatá vo veku od
6 – do 15 rokov, aby rozšírili súpisku žiackeho družstva. Samozrejme, aj
chlapci nad 15 rokov môžu rozšíriť rady dorasteneckého mužstva.

Činnosť našej telovýchovnej jednoty je rozsiahla, čo si vyžaduje i ne−
malé finančné prostriedky. Tak ako všetky TJ i naša, v prevažnej miere
je odkázaná na podporu a dotáciu od obce, i keď sa snažíme získať
finančné prostriedky aj z 2% z odvedených daní a z poriadaní spolo−
čenských podujatí. Bez podpory Obecného zastupiteľstva a starostu by
sme sa asi ťažko mohli chváliť s dosahovanými výsledkami, ale i starostlivo
udržiavaným futbalovým areálom.

Touto cestou chcem pri príležitosti ukončenia volebného obdobia po−
ďakovať pánovi starostovi Ing. Borcovanovi a obecnému zastupiteľstvu
za dlhoročnú stálu podporu pri všetkých akciách, ktoré sme poriadali – od
lyžiarskych pretekov, cez súťaž v 11 m kopoch, akcie pri výročiach TJ
Zavažan a v neposlednej miere za rýchle vybudovanie novej strechy na
futbalových kabínach po veternej smršti a iné. V tomto roku sme mali
zámer zabezpečiť a vybudovať ochrannú sieť v časti za bránkou od po−
toka a od susedného pozemku od Roškov. Veľmi často sa nám stáva, že
najmä pri futbalových zápasoch je do týchto priestorov lopta zakopnutá.
Dolu potokom nám už nejedna lopta odplávala do neznáma. Ale najviac
nás trápi skutočnosť, že to zrejme i obťažuje susedov, ktorí sú k tejto veci
tolerantní, za čo im patrí naše poďakovanie. Vzhľadom k tomu, že v ne−
dobrej finančnej situácií je v súčastnosti i obec, v tomto roku už asi
plánované peniaze nedostaneme. Verím, že nové zastupiteľstvo a pán
starosta budú pokračovať v podpore telovýchovy aspoň v tom trende
ako doposiaľ a tento náš zámer − postaviť ochranné siete − sa nám podarí
zrealizovať.

Dušan Filip, predseda TJ Zavažan Kálnica

Horný rad zľava: Matúš Bolech, Ján Filip, Kristián Khúla, Zu−
zana Filipová, Dominika Dedíková, Lukáš Kukučka, Martin Uva−
čik, Martin Lhotský, Miroslav Ochodnický; tréner: Jozef Šlosár;
doľný rad zľava: Jakub Meravý, Matej Bolech, Tomáš Bôžik,
Adrián Plichta, Michal Mraffko, Matej Herák; brankári: Jakub
Šicko a Marián Dovina.                        Foto: © Miroslav Bušo

TJ Zavažan Kálnica − II. trieda sk. C − starší žiaci,
2010/2011, ObFZ Trenčín

Prvýkrát v súťaži „Plameň“
Dňa 16.10.2010 na futbalovom ihrisku v Lúke nad Váhom konala sa

mládežnícka požiarna súťaž “Plameň“. Zúčastnilo sa jej po prvýkrát i
naše detské družstvo, zostavené z Agatky Borcovanovej, Mateja Borco−
vana, Mišky Bôžikovej, Tomáša Bôžika, Lukáša Kmeťa, Samka Potočka
s „veľkým“ talizmanom, malou Vikinou Juríkovou. Sprievod im zabezpe−
čovali hasiči Milan Hrušovský a Peter Jurík. Predpokladali, že idú na
detské požiarne hry. Nakoľko nebol program uvedenej akcie, úprimne
povedané, deti ešte nevedeli, čo sa od nich bude očakávať. Až na ihrisku
zistili, že sa jedná o regulérnu a tradičnú požiarnu súťaž „Plameň“ s
disciplínami, ako sú: teória, prvá pomoc, znalosť dopravných značiek,
poznanie požiarnej techniky, hod granátom na cieľ, streľba zo vzduchov−
ky, viazanie uzlov a štafeta družstva s požiarnym náradím. Neostávalo
nič iné, len priamo okukať, čo sa od nich očakáva a zasúťažiť si. Postup−
ne sa zoznámili s jednotlivými disciplínami a súťažili.

Konkurencia bola veľká nakoľko súťaže sa zúčastnilo 10 družstiev
rozdelených do dvoch vekových kategórií, z ktorých niektoré súťažili i v
krajskej súťaži. Naše družstvo z nich bolo najmladšie a naviac neskú−
sené. Mali však odvahu i chuť súťažiť, čo sa im aj podarilo a absolvovali
všetky disciplíny. I keď sa umiestnili na poslednom mieste, zo súťaže
odchádzali spokojní a s pevným odhodlaním, že začnú trénovať v jed−
notlivých disciplínach a o rok sa súťaže po dôkladnej príprave znova
zúčastnia.                          Ing. Miroslav Borcovan, starosta obce


